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Prvo tromesečje j e  za nami  
peprav  vemo,  d a  rezultati  prvega tromesečja  m a l o  p o m e n i 
jo, s a j  j e  v naši  de lovn i  organizaci j i  n a j v e č  pri l iva sredstev v 
jesenskem d e l u  leta, j e  vendar le  prav, d a  ocenimo,  k a k o  s m o  
*tartali. 

Proizvodnja dobro 
Za proizvodnjo lahko reče

j o ,  d a  smo začeli k a r  dobro. 
" I. tromesečju smo izdelali 
655.З86 parov razne obutve, 
kar j e  24,5 % več kot v istem 
obdobju lani in 8,3 % nad pla-
^orn. Vrednost proizvedene 
pbutve znaša  3.613 mili j .  din 

j e  za 165,8 % v i š j a  kot  lan
sko I. tromesečje ter  nekoli
ko pod planirano. 

Plan za leto 1986 j e  paro-
vno realiziran 28,4 %, vred
nostno p a  24,5 %. Največ j e  
"ilo izdelanih sandal, s k o r a j  
^47.000 parov, s jedi jo  ženski 
^kornji 120.000, brizgani PU 
(Colorado) 110.000, apreski  
'6.000 in ženski nizki 74.000 
Parov. 

Povprečna proizvodnja na 
Zaposlenega na delovni dan 
i® 7,53 para,  k a r  j e  24 % več 
kot lani. 

Zaposlovanje 
Ob koncu tromesečja j e  bi-

'0 v DO Alpina zaposlenih 
1-916 delavcev, k a r  j e  0,8% 

15 delavcev m a n j  kot ob 
Začetku leta. Delovno raz-
'^er je  j e  nastopilo 33 delav-

prenehalo p a  48. Največ
j a  f luktuaci ja  j e  bila v TOZD 

Proizvodnja, v oddelkih v Ži-
reh. Vzroki prenehanj  delov
nih razmeri j  so  naslednji;  5 
po lastni izjavi, 10 sporazum
nih odpovedi, 8 odhodov v 
JLA,  15 upokojitev, 4 — delo 
z a  določen čas, 2 disciplin
s k a  ukrepa  in 3 smrti.  Ob 
koncu tromesečja  j e  bilo v 
DO zaposlenih 1.299 ali 
67,8 % žensk. 

Nadur več 
v 1. tromesečju j e  bilo 

opravl jenih za  21 % ali 1.708 
nadur več  kot v istem obdob
j u  lani. Nadure s o  s e  poveča
le v TOZD Proizvodnja za  
60 %, v TOZD Prodaja  so s e  
zmanjša le  za  2 %, v DSSS pa 
za  43 %. 

Indeks vrednostnega pora
sta  plačanih nadur j e  289. 

Porasli so 
tudi izostanki 

Za izkoriščanje delovnega 
časa  v I. tromesečju j e  pred
v s e m  značilno, d a  smo opra
vili za  1 % m a n j  u r  po učinku 
in za  4 % m a n j  ur  po času 
(vse v pr imerjavi  z istim ob
dobjem lani). Porasli p a  so 
izostanki (indeks 125), zlasti 

s e  j e  povečalo koriščenje 
rednih dopustov. 

Prodaja in izvoz 
Po vseh  prodajnih poteh 

s m o  prodali 665.109 parov 
obutve, k a r  j e  5 % več kot v 
enakem obdobju lani. Skup
na realizacija znaša  3.404 
milij.  din in j e  v e č j a  za  
120 %. 

Preko MPM smo prodali 
271.493 parov obutve, v vred
nosti 1.446 milij.  din. Količin
s k a  prodaja  j e  m a n j š a  za  
1 %, vrednostna p a  več ja  za 
77 %. 

Od skupne prodaje  v 
MPM j e  bilo prodano 121.131 
parov Alpina obutve, k a r  po
meni 44.6 % v vrednosti 812 
mili j .  din, k a r  predstavl ja  
56 % skupne realizacije. 

Količinska prodaja  v 
MPM j e  bila 5 % pod planom, 
vrednostno p a  j e  bil plan 
presežen za 20 %. 

Prek grosistov smo proda
li 21.099 parov obutve v vred
nosti 120 milij.  din. Količin
s k o  j e  to 21 % več, vredno
stno p a  110 % več. 

Prodaja  izdelkov iz 
plastike in kovine j e  precej  
upadla (indeks 30). 

V I. tromesečju smo izvozi
li 372.517 parov obutve, k a r  
j e  9 % več kot v enakem ob
dobju lani. Na Zahod smo iz
vozili 177.826 parov ali 37 % 

(Nadaljevanje na 2. strani) 

"Jubilanti s 30 let d e l o v n e  d o b e  

Seminar 
iz vrednostne 

analize 
šele priprava 

Vrednostna 
analiza 

A n a l i z a  vrednost i  j e  
metoda,  s katero s istema
tično ugotav l jamo i n  ob
v l a d u j e m o  nasta jan je  
stroškov v ce lotnem po
s l o v n e m  procesu. Končni  
c i l j  uporabe  te m e t o d e  Je, 
d a  o b l i k u j e m o  bo l j še  i n  
cene jše  izdelke,  kakovost
n e j š e  storitve oz.  uč inko
vi te jšo  organizacijo.  

A n a l i z a  vrednosti  j e  to
r e j  metoda, k i  j o  pri  svo
j e m  d e l u  m o r a j o  upora
bl jat i  v s i  vodstveni  i n  vo
d i l n i  ter strokovni  de lav
ci. 

V A l p i n i  s m o  zato z a  
okrog 80 delavcev  izvedl i  
u v o d n i  s e m i n a r  o vredno
stni  analizi,  k i  j e  potekal 
v 3 s k u p i n a h :  15. marca, 
5. apr i la  i n  12. aprila.  Pre
d a v a l  j e  mag.  A l o j z  T o m e  
i z  Iskre Zorin, Biroja z a  
industr i jsk i  inžen ir ing  
Naš c i l j  j e  bil, d a  udele
žence  s e m i n a r j a  seznani
m o  z metodo, z nač inom 
d e l a  i n  razmiš l jan ja .  
Obravnaval i  s m o  tudi  
praktičen pr imer  uporabe  
te ana l i ze  v naši  de lovni  
organizaci j i .  Pr ičakujemo 
pa, d a  b o d o  udeleženci  
s e m i n a r j a  to metodo  upo
rabl ja l i  pri s v o j e m  k o n 
k r e t n e m  d e l u  še  b o l j  kot 
d o s l e j  i n  d a  b o d o  s t e m  
prispeval i  k več j i  uč inko
vitosti pos lovanja  naše  
d e l o v n e  organizaci je.  

Mišo Ceplak 
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Prvo tromesečje j e  z a  n a m i  
(Nadaljevanje s 1. strani) 

m a n j ,  n a  V z h o d  p a  194.691 
parov,  k a r  j e  v e č  k o t  t r i k r a t  
tol iko k o t  l a n s k o  I. trome
s e č j e .  

Izvozili s m o  57 % količin
s k e  proizvodnje,  n a  Zahod 
27 % in n a  Vzhod  30 %. 

Zahodna  r e a h z a c i j a  z n a š a  
895.920 $ (neto izvoz) in  j e  z a  
31 % m a n j š a ,  v z h o d n a  reali
z a c i j a  p a  j e  s k o r a j  to l ikšna  
k o t  l a n s k o  I. t r o m e s e č j e  in  
z n a š a  5.237.100 0 $ .  

Težave prihajajo 
z novo zakonodajo 

Glede n a  novo z a k o n o d a j o  
n a  d e v i z n e m  področju,  k i  j e  
s topi la  v v e l j a v o  1. j a n u a r j a  
1986, p r i č a k u j e m o  v e l i k e  za
o s t r i t v e  pr i  p r e s k r b i  z uvoz
nimi  mater ia l i .  V p r v e m  tro-
m e s e č j u  š e  n i  bi lo v e č j i h  te
žav,  k e r  s m o  razpolagal i  z 
mater ia l i ,  uvoženimi  v lan
s k e m  letu, z a  v p r i h o d n j e  p a  
t u j i  dobavi te l j i  ž e  napovedu
j e j o  u s t a v i t e v  dobav,  k e r  š e  

n i s o  p r e j e l i  plači la  z a  d o b a v e  
v z a č e t k u  leta.  To  p a  j e  po
s ledica  n e d e l o v a n j a  devizne
g a  s i s t e m a ,  k o  j e  pri l iv  dev iz  
v d r ž a v o  zados ten  le  z a  po
k r i v a n j e  oz. o d p l a č e v a n j e  tu
j i h  kredi tov.  Nalogi z a  plači
lo r e p r o m a t e r i a l a  p a  č a k a j o  
n a  poslovnih b a n k a h .  Delo
m a  b o m o  uspe l i  t a  u v o z  na
domest i t i  p r e k o  uvoza  p o  po
s e b n i h  obl ikah.  

Zaloge 
S k u p n e  z a l o g e  v DO Alpi-

n a  s o  o b  koncu t r o m e s e č j a  
z n a š a l e  4.488 mi l i j .  d in  in  s o  
b i le  z a  36 % v e č j e  kot  o b  ena
k e m  č a s u  lani.  

O b  koncu t r o m e s e č j a  j e  
v r e d n o s t  m a t e r i a l a  n a  zalogi  
z n a š a l a  1.527 din,  k a r  j e  71 % 
v e č  k o t  o b  e n a k e m  č a s u  lani.  
V p o v p r e č j u  s o  b i le  za loge  vi
š j e  z a  81 %. 

Celotni prihodek in njegova delitev 
v t e m  č e t r l e t j u  s m o  dosegl i  n a s l e d n j e  rezultate:  

v MPM j e  bi lo 31. 3. 1986 
n a  zalogi  347.117 p a r o v  obu
tve,  k a r  j e  44 % m a n j  kot  ob 
e n a k e m  č a s u  lani,  vredno
s t n o  j e  to 1.308 mi l i j .  din a ' '  
4 % m a n j .  V povpreč ju  j e  bilo 
n a  zalogi  329.525 p a r o v  obu
tve,  k a r  j e  41 % m a n j  kot  v 
e n a k e m  č a s u  lani,  vredno
s t n e  za loge  p a  s o  v povpreč
j u  z n a š a l e  1.229 mi l i j .  din ii' 
s o  b i le  z a  1 % n i ž j e .  Povprečni  mesečni  obra '  
za log  v MPM j e  z n a š a l  0,36 
in  j e  bi l  b o l j š i  z a  80 %. 

d O  

TOZD P r o i z v o d n j a  
din IND 

TOZD P r o d a j a  
d in  IND 

D S S S  
d in  IND 

Celotni pr ihodek  
Dohodek 
Čisti dohodek 

2.491.560.387 
709.742.812 
430.637.555 

227 
244 
238 

1.316.851.761 
230.500.956 
189.989.145 

167 
174 
171 

238.453.044 
97.100.559 
76.276.016 

222 
267 
264 

DO A l p i n a  
d in  IND 

Celotni pr ihodek  
Dohodek 
Čisti  dohodek 

4.046.865.192 203 
1.037.344.327 226 

696.902.716 217 

Kako pa smo s takim poslovanjem zaslužili 
Povprečni  neto  OD z a  redno  delo v I. t r o m e s e č j u  1986. 

v d in  

TOZD I. t rom.  1986 I. t rom.  1985 IND 

Proizvodnja  72.083 30.572 236 
P r o d a j a  75.761 33.492 226 
D S S S  83.402 33.486 249 

DO A l p i n a  74.096 31.473 235 

Povprečni neto OD v Peku in Planiki 
V I. tromesečju 1986 

TOZD P L A N I K A  
din IND TOZD P E K O  

din IND 

P r o i z v o d n j a  71.071 O b u t e v  (Tržič) 64.257 195 
Mreža  67.229 M r e ž a  83.452 231 
D S S S  89.339 D S S S  71.484 190 

K o m b i n a t  72.571 239 DO 65.950 202 
(brez  TOZD 
Budučnost)  69.768 202 

Povprečni  mesečni  o b r a t  
za log  m a t e r i a l a  j e  z n a š a l  
0,53 in  j e  bi l  z a  15 % b o l j š i  
k o t  v l a n s k e m  I. t r o m e s e č j u .  

Zaloge  gotovih proizvodov 
s o  b i l e  o b  koncu t r o m e s e č j a  
kol ič insko v e č j e  z a  6 %, vred
nos tno  p a  z a  65 %. 

Poprečni  mesečni  o b r a t  
za log  gotovih proizvodov j e  
z n a š a l  1,09 in  j e  z a  85 % bolj
š i  k o t  v e n a k e m  č a s u  lani.  

V r e d n o s t  za log  nedovrše-
n e  p r o i z v o d n j e  s k u p a j  z 
z g o r n j i m i  deli  j e  o b  koncu 
t r o m e s e č j a  z n a š a l a  576,5 mi
l i j .  d in  in  j e  b i la  v i š j a  z a  
47 %. Povprečna  v r e d n o s t  za
log nedokončane  proizvod
n j e  j e  z n a š a l a  677 mi l i j .  din, 
k a r  j e  107 % več.  

Povprečni  mesečni  o b r a t  
za log  nedokončane  proizvod
n j e  j e  bi l  1,32, k a r  j e  2 8 %  
b o l j š e  k o t  l a n s k o  I. trome
s e č j e .  

Povprečni  ne to  OD za red
no delo j e  v DO A l p i n a  zna' 
š a l  74.096 d in  in  j e  z a  135% 
v i š j i  od l a n s k e g a  I. trome
s e č j a  in  z a  44 % v i š j i  od neto 
OD v letu 1985. 

Z a  p r i m e r j a v o  n a v a j a m "  
š e  povprečni  ne to  OD z a  n®' 
k a j  TOZD P e k a  iz Tržiča iP 
P l a n i k e  iz K r a n j a .  

Ce n a  k o n c u  š e  s k l e n e m ? '  
a k u m u l a c i j a  j e  b i l a  p r i b l ' '  
ž n o  t a k a  k o t  l a n i .  P r a v  gotO' 
v o  s e  m o r a m o  zavedat i .  
b o m o  d e l a l i  v t e ž a v n i h  га^' 
merah  i n  d a  b omo  mor«' '  
i skat i  r e z u l t a t e  p r e d v s e m  ^ 
s m i s e l n e m  d e l u  n a  v s e h  PJT 
d r o č j i h ,  k i  s o  m o r a l a  кШ 
usk la j ena  tako v odnosu 
tržišča, k a k o r  t u d i  n a  znO' 
tra j .  P o g o j e  z a  t o  p a  imamo-

Rezultati poslovanja v prvem četrtletju v primerjavi s prvim četrtletjem 1985 
TOZD Proizvodnja  

din IND 
TOZD P r o d a j a  D S S S  

d in  IND din IND 
DO A l p i n a  
d in  IND 

Del z a  o s e b n e  dohodke  
Del z a  r e z e r v n i  s k l a d  
Del z a  poslovni  s k l a d  
Del z a  s k u p n o  p o r a b o  
— s t a n o v a n j s k i  de l  
— sp lošni  del  

378.020.406 
28.389.712 

24.227.437 
20.519.387 

3.708.050 

241 
244 

191 
306 

62 

114.053.846 
9.220.038 

55.605.940 
11.109.321 

6.177.321 
4.932.000 

231 
174 
110 
183 
310 
121 

71.168.962 

5.107.054 
3.873.253 
1.233.801 

259 

388 
308 

563.243.214 
37.609.750 
55.605.940 
40.443.812 
30.569.961 

9.873.851 

241 
222 
110 
202 
307 

S k u p a j  a k u m u l a c i j a  28.389.712 244 64.825.978 116 93.215.690 138 
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Ob rob sklepov 
delavskih svetov 

24. in 25. aprila so s e  na svojih 
^ j a h  sestali vsi delavski sveti, 
poravnavali so več skupnih točk 
dnevnega reda, med katerimi j e  
° ' la najpomembnejša obravna
va in sprejem srednjeročnega 
P'ana za obdobje 1986—90. Z iz-
%kom tega srednjeročnega ob-
obja j e  potrebno sprejeti nov 

Pjan. Čeprav smo se v preteklem 
9bdobju srečevali z raznimi te
žavami, j e  bilo doseženih nekaj  
želo dobrih rezultatov, ki posta
vljajo soliden temelj za uresniči-

postavljenih ciljev v obdobju 
1986—90. V planu j e  opredeljena 
"••ganizacija DO, proizvodnja. 
Prodaja, nabava, pridobivanje in 
delitev celotnega prihodka in do
hodka, investicije, kadri, druž-
oeni standard in socialna politi-
l̂ a, LO in DSZ in varstvo okolja, 
f^elegati vseh delegatskih sve-
'ov so plan sprejeli, več razpra-
y,® pa j e  bilo n a  temo investicij. 
" temeljih planov j e  bila oprede-
'Jena adaptacija in razširitev 
obrata v Gorenji vasi, ob zaklju-
cnem računu za 1. 1985 pa j e  bilo 
Ugotovljenih več dejstev, ki ka-
žejo na to, da investicija v obse
gu kot j e  bila predhodno predvi
dena, ni neobhodno potrebna, 
"ujna pa j e  seveda adaptacija. 
^)ede na različna mnenja in 
Zahtevo delavcev iz Gorenje va-

so delegati srednjeročni plan 
ža obdobje 1986—90 sprejeli, ra-
žon v točki, ki s e  nanaša na in
vesticijo v Gorenji vasi, o kateri 
Pa se bo odločalo kasneje. 

Sprejet j e  bil tudi sklep, da s e  
® majem 1986 poveča koefici-

uspešnosti DO z 1 na 1,10. 
8 TOZD Prodaja j e  k tej  točki 

^Prejel š e  dodaten sklep, da se 
j?apravi analiza porasta OD 

OZD Prodaje v juniju in v pri-
"^eru, da s e  pokaže zaostajanje, 
Popravi degresivna skala. 

Spre je t je  bil tudi predlog viši-
indeksa uspešnosti poslovod-

JJ'h delavcev, ki ostaja enak kot 
"oslej, t. j .  10%. 

Nadalje j e  bil obravnavan tudi 
Poslovnik o delu komisije za de-
'tev sredstev sklada skupne po-

fabe — splošni del, ki j e  bil v ja-
v^i razpravi. V tem času ni bilo 
P '̂ipomb, delegati so predlog 
^Prejeli, s tem, da se za letova-
^le preko DO zakonca, kri je  
^strežen % za 7 dni letovanja, 

kupni znesek pa ne sme prese
dati 150 % zneska v tekočem letu 

oločenega za najem naše poči-
^ i š k e  prikolice za 7 dni. Delav-

sveti TOZD Proizvodnja, 
oh Prodaja in DSSS so 

oravnavali š e  način sprejema-
samoupravnih sporazumov 

^ temeljih planov SIS. Ker z no-
im srednjeročnim obdobjem 

prihaja v DO tudi veliko število 
aznovrstnih samoupravnih spo-

^azunnov o temeljih planov SIS, 
območij, k je r  živijo in delajo 

delavci (z vsebino vseh teh 
''loupravnih sporazumov dele

gatov ne kaže obremenjevati), j e  
bil sprejet sklep, da se stroko
vne službe in prizadeti delavci iz 
posameznih sredin dogovorijo 
ali se SS sprejme ali ne, odloči
tev pa se nato posreduje delav
skemu svetu. Na vseh treh de
lavskih svetih pa j e  bil posebej 
obravnavan in sprejet š e  Samo
upravni sporazum o temeljih 
planov SPIZ za obdobje 
1986—90, k je r  j e  najpomemb
nejša novost sprotno usklajeva
n j e  pokojnin z rastjo OD in od 
1. 1. 1987 dalje, postopna valori
zacija OD pri izračunavanju po
kojninske osnove glede na ra
ven OD v zadnjem letu zavaro
vančevega dela. 

Na DS TOZD in DSSS sta bili 
za dobo 2 let imenovani tudi ko
misija za delovna razmerja in 
komisija za izvajanje zakona o 
združenem delu, na DS TOZD 
Prodaja pa š e  vodje samouprav
nih delovnih skupin. DS DO j e  
potrdil nove člane komisije za 
delitev sredstev sklada skupne 
porabe — splošni del in odbora 
posebne finančne službe. Ime
novana sta bila tudi delegata 
posebne izobraževalne skupno
sti usnjarsko predelovalne indu
strije. DS DO j e  poleg navedenih 
točk dnevnega reda obravnaval 
še poročilo o poslovanju mešane 
firme Alpina Sport Corporation 
v ZDA v letu 1985, sprejel poro
čilo in sklep, da se dobiček, ki 
odpade na Alpino, obdrži v fir
mi, z namenom, da s e  poveča, 
obratni kapital firme in s tem 
vrednost firme. 

Imenoval j e  tudi podpisnike 
zunanjetrgovinske dokumenta
cije pri Jugobanki in Narodni 
banki. 

DS TOZD Proizvodnja j e  potr
dil rebalans plana za april in 
plan za maj.  Obravnaval j e  tudi 
reklamacije firme Alpina Sports 
Corporation za obdobje od 21. 
decembra 1985 do 18. marca 
1986. Reklamacije so bile v 
manjši meri pri tekaških če
vljih, surfu, nekaj  več (235 pa
rov) pa j e  bilo reklamiranih pan-
cerjev. Sprejet j e  bil sklep, da se 
znesek za reklamirano obutev 
odpiše v breme izrednih izda
tkov, s kupcem pa s e  poravna ta
ko, da s e  določen znesek odte
gne od fakture za prvo nasled
njo pošiljko. 

Delegati DS TOZD Proizvod
nja  so obravnavali tudi ukrepe, 
ki na j  bi jih izvajali v primerih 
pomanjkanja surovin in mate
riala. V zvezi s tem so sprejeli 
sklep, da na j  bi bil prvi ukrep 
sprememba plana izrabe delov
nega časa TOZD ali oddelka če 
pa to ne bo možno, na j  bi šli de
lavci na letni dopust. Kot zadnjo 
možnost pa so opredelili čakalne 
ure. 

Delavki Mariji Srebot j e  bilo 
odobreno 30 dni brezplačnega 

D o b r a  u d e l e ž b a  n a  s e s t a n k u  v o d i j  s a m o p r a v n i h  de lovnih  
s k u p i n  i n  p r e d s t a v n i k o v  družbenopol i t ičnih  o r g a n i z a c i j  k a 
ž e  n a  to, d a  de legat i  ž e l i j o  sodelovat i  p r i  od ločan ju .  Zato j e  
š e  to l iko b o l j  p o m e m b n o  d a  z a ž i v i j o  s a m o u p r a v n e  d e l o v n e  
s k u p i n e .  

dopusta, zaradi bolezni v družini 
in varstva otrok. 

Obravnavali in sprejeli so tudi 
spremembe in dopolnitve razvi
da del in nalog. 

Tudi DS DSSS j e  potrdil in 
sprejel spremembe in dopolni
tve razvida del in nalog. 

DS TOZD Prodaja j e  pod toč
ko razno obravnaval še nekaj  
zadev, in sicer j e  sprejel sklep, 
da s e  iz sredstev za tehnično 
opremo postopoma (začenši z 
največjimi prodajalnami), naba
vi računske strojčke s kontrol
nim trakom. 

Epilog v Škof j i  Loki 
Delegatka delavskega sveta 

TOZD Prodaja j e  postavila dele
gatsko vprašanje iz svoje delo
v n e  sredine, in  sicer kako je  z 
zadevo Skofja Ix)ka I. 

Vodja splošno organizacijske
ga sektorja j e  delegatom delav
skega sveta pojasnil, da smo 
15. aprila 1986 prejeli pravnomo
čno odločbo Sodišča združenega 
dela SR Slovenije, ki j e  pritožbi 
obeh udeleženk zavrnilo kot 
neutemeljene in potrdilo odloč
bo sodišča združenega dela v 
Kranju, ki j e  odločilo, da s e  
sklep disciplinske komisije in 
sklep delavskega sveta spreme
nita, tako da se predlagatelji
cam Stanislavi Jereb, Nežiki 
Čremožnik in Stanislavi Peter-
nel izreče za lažjo kršitev delo
vne obveznosti (pomanjkljivo 
vodenje interne evidence o pri
sotnosti na delu), disciplinski 
ukrep javni opomin. 

TOZD Prodaja j e  dolžna pred
lagateljico Peternel Stanislavo 
takoj pozvati nazaj na delo, j i  

omogočiti opravljanje doseda
njega dela prodajalke ter j i  za 
čas do ponovne vključitve v delo 
plačati osebni dohodek, vpisati 
delovno dobo v knjižico in plača
ti vse  prispevke samoupravnim 
interesnim skupnostim, vse  v 15 
dneh pod izvršbo. 

Zahtevek Nežke Čremožnik in 
Stanislave Jereb, da jih j e  
TOZD Prodaja dolžna sprejeti 
nazaj na delo, s e  zavrne. 

D a  p a  b i  bi l i  de lavci  
TOZD P r o d a j a  v celoti i n  o b 
j e k t i v n o  i n f o r m i r a n i  o celot
n e m  p o s t o p k u  j e  d e l a v s k i  
s v e t  TOZD P r o d a j a  s p r e j e l  
s k l e p ,  d a  s e  d o  n a s l e d n j e  s e 
j e  d e l a v s k e g a  s v e t a  p r i p r a v i  
o b š i r n o  g r a d i v o :  o b e  odločbi 
sodi šča  z d r u ž e n e g a  de la ,  
p i s m o  z a s t o p n i k a  J e r e b o v e ,  
Cremožnikove  in  P e t e r n e l j e -
v e  i n t e r n e m u  časopisu,  t e r  
k o m e n t a r  p r a v n e  s l u ž b e  d e 
lovne  o r g a n i z a c i j e .  

V r e d n o s t n a  a n a l i z a  k o t  n a č i n  r a z m i š l j a n j a  tehnologov i n  o r 
g a n i z a t o r j e v ,  p o s e b n o  p a  š e  k o t  m e t o d a  de la ,  j e  l a h k o  ze lo  
k o r i s t n a  
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Dobra udeležba obeta 
dobro delo delavskih svetov 

N a  p r v e m  s k u p n e m  s e 
s t a n k u  v o d i j  s a m o u p r a v n i h  
d e l o v n i h  s k u p i n  i n  p r e d s t a v 
n i k o v  d r u ž b e n o p o l i t i č n i h  
o r g a n i z a c i j  s o  o b r a v n a v a l i  
p o s l o v a n j e  v p r v e m  četrt le
t j u  letos;  govor i l i  s o  o s r e d 
n j e r o č n e m  p l a n u ,  t e ž a v a h ,  
k i  n a s  t a r e j o  i n  p e r s p e k t i v i  v 
l e t o š n j e m  le tu .  

P o  d o l g e m  č a s u  j e  b i l o  v 
S i n d i k a l n i  d v o r a n i  k a r  v e l i 
k o  d e l e g a t o v  d e l a v s k i h  s v e 
t o v  i n  p r e d s t a v n i k o v  D PO. 

O p o s l o v a n j u  v p r v i h  t r e h  
m e s e c i h  v e č  p i š e m o  n a  d r u 
g i h  m e s t i h ,  z a t o  l e  k r a t k a  
o c e n a :  n a r e d i l i  s m o  s k o r a j  
če t r t ino  v e č  p a r o v  k o t  prete
k l o  leto, t o d a  a k u m u l a c i j a  j e  
p r i b l i ž n o  e n a k a  k o t  l a n i .  Pe
st i l i  s o  n a s  p r o b l e m i  z m a t e 
r ia l i  i n  d e v i z a m i .  Zaloge  s o  
s e  t u d i  n e k o l i k o  p o v i š a l e ;  
o s e b n i  d o h o d k i  s o  n a  r a v n i  
o s t a l i h  v e č j i h  p r o i z v a j a l c e v .  

TomaŽ Košir j e  oce
nil tudi trenutne raz
mere in naše možno
sti; 

I m a m o  t e ž a v e  z o s k r b o  z 
mater ia l i ,  tudi  zato, k e r  ne
k a t e r i  izdelovalci surov in  ni-

J o ž i  K a c i n ,  p r a v n i c a ,  s o d e 
l u j e  z d e l e g a c i j a m i  i n  k o o r 
d i n i r a  n j i h o v o  d e l o .  

m a j o  v s e h  uvoznih  mater ia
lov z a  dodelavo.  Zato j e  bilo 
v n a š i h  š iva ln icah  v e č  zasto
j e v .  

Ve l iko  t e ž a v  z a r a d i  mate
r ia lov  s m o  r e š e v a l i  z začas
n i m  uvozom. Pesti l i  s o  n a s  
tudi  k r a t k i  roki .  N e k a j  t e ž a v  
j e  bi lo tudi  z a r a d i  posamez
nih  delavcev,  k i  s v o j e  v l o g e  
n i so  dobro  odigral i ;  t e m  bi  s e  
mora lo  poznat i  p r i  osebnih  
dohodkih.  

K a r  z a d e v a  l e t o š n j o  proiz
v o d n j o  v e l j a  omeniti,  d a  j e  
z a  l a h k o  o b u t e v  (Aspo, Bel-
mo) m a n j  naročil,  k o t  s m o  
predvideval i .  

Pribl ižno vemo,  k a j  bomo 
delal i  d o  oktobra .  O d  t e d a j  
d a l j e  p a  s t v a r i  š e  niso  j a s n e  
( v p r a š a n j e  j e ,  č e  bomo delali  
š e  dodatne  količine z a  So
v j e t s k o  Zvezo ali  k a k š n e  re-
e k s p o r t n e  pos le  (kot s t a  b i la  
p r i m e r a  K r a u s  in  Eveline). 

Z a  z i m s k i  p r o g r a m  vemo,  
d a  b o m o  v n e k a t e r e  dežele  
p r o d a j a l i  n e k a j  m a n j  k o t  do
s l e j ,  d r u g a m  p a  v e č  k o t  s m o  
pr ičakoval i .  

Na u s p e h  n a š e g a  poslova
n j a  i m a  v e l i k  v p l i v  tudi  t e č a j  
d o l a r j a  oz. m a r k a  v pr imer
j a v i  z d i n a r j e m .  V pretek l ih  
m e s e c i h  s o  s e  r a z m e r e  giba
l e  v n a š o  škodo.  

Kakovost — osrednja 
ideja srednjeročnega 
plana 

T o r e j  b o m o  pro izva ja l i  s 
pr ib l ižno i s t imi  zmogl j ivost
mi,  toda  s posodobl jeno 
o p r e m o  in v e č j i m  z n a n j e m .  
S t e m  m o r a m o  doseči  b o l j š o  
ceno n a š i h  izdelkov.  

Gorenja vas  in norme 
Ugotovl jeno j e  bilo, d a  več

j a  r a z š i r i t e v  o b r a t a  v Gore
n j i  v a s i  n e  p r i d e  v poštev.  To 
n e  bi  bi lo v s k l a d u  z usmerit
v a m i ,  niti n i  zagotov l jeno  do
v o l j  l judi ,  m a n j k a  p a  tudi  de
n a r j a .  

Zato s o  s e  pr isotni  na 
p r e d l o g  G r e g o r i j a  Pustovrha 
odločili predlagat i ,  d a  bi 
odložili r a z p r a v o  o t e j  terni 
n a  d e l a v s k e m  s v e t u  in  d a  bi 
s e  o t e m  v e č  pogovorili  na 
zboru  v Goren j i  v a s i .  

M a r j a n  Š p e h  j e  odprl 
v p r a š a n j e  s t imulac i j ,  k i  so 
p o  n j e g o v e m  nepravične.  Po 
k r a j š i  r a z p r a v i  s o  navzoči 
ugotovili,  d a  j e  z a m i s e l  na
g r a j e v a n j a  v redu,  d a  p a  j® 
t r e b a  č i m p r e j  odpravi t i  pO' 
m a n j k l j i v o s t i .  K a r  zadeva 
n a g r a j e v a n j e  g l e d e  n a  kako
v o s t  in zaloge,  ni v e č j i h  pri
pomb.  

B o l j  b o  t r e b a  paz i t i ,  d a  bo 
p l a n i r a n j e  r e s  d o b r o ,  š e  po
s e b n o  s k r b  p a  b o  t r e b a  p p '  
svet i t i  r a z l i k a m  v doseg ih  
n o r m .  T o  v p r a š a n j e  j e  t reba 
r e š e v a t i  h i t r e j e .  

O b  koncu s o  s e  dogovorili-
d a  bi  v p r i h o d n j e  t a k i m  se
s t a n k o m  nameni l i  v e č  časa.  
d a  b o  r e s  l a h k o  pr iš lo  do iz
m e n j a v e  m n e n j .  

N. P. 

Delegac i je  s o  pr iče le  z d e l o m  
v m e s e c u  m a r c u  s e  j e  i z t e k e l  m a n d a t  d e l e g a t o m  v z b o r u  
z d r u ž e n e g a  d e l a  o b č i n s k e  s k u p š č i n e  i n  s k u p š č i n e  s a m o u 
p r a v n i h  i n t e r e s n i h  s k u p n o s t i .  
Izvo l i l i  s m o  n o v e  de legate ,  k i  n a s  b o d o  v p r i h o d n j i h  š t i r i h  
l e t i h  zas topa l i  v t e h  o r g a n i h .  

Glede na situacijo, ki vseka
kor ni rožnata, s a j  nas gospodar
ske težave pestijo na vsakem 
koraku, čaka delegate v tem ob
dobju obilica odgovornega dela. 
Razporejati bo potrebno že tako 
osiromašene dinarje za dejavno
sti, ki pa so nujno potrebne za 
naše življenje in razvoj. Zdrav
stvo, šolstvo, socialno varstvo pa 
tudi druga področja zahtevajo 
od nas trezen premislek, kako 
bomo delili in za k a j  se bomo 
opredelili, da bomo obdržali v s a j  
takšno raven kot smo jo  v letih 
hitrejšega razvoja dosegli. 

In ker s e  pred delegate posta
vl ja jo  mnoge pomembne naloge, 
j e  potrebno takoj po izvolitvi pri
četi z delom, zakaj  pri lepo za
mišljenem delegatskem sistemu 
j e  tudi mnogo pomanjkljivosti, 
ki pa s e  j ih seveda da z dobro or
ganizacijo v s a j  delno rešiti. 

ki pa s e  jih seveda da z dobro or
ganizacijo v s a j  delno rešiti. 

Tako so s e  v naši delovni or
ganizaciji sestale in konstituira
le že vse  delegacije. 

D e l e g a c i j e  s o  p r i č e l e  z d e l o m .  N a  s l i k i  z a s e d a n j e  s k u p n e  
z d r u ž e n e  d e l e g a c i j e  z a  z a p o s l o v a n j e ,  i z o b r a ž e v a n j e  i n  r a z i 
s k o v a n j e .  

Naj takoj na začetku omenim, 
da imamo poleg delegacij na ob
močju občine Šk. Loke oblikova
ne tudi delegacije na Colu in v 
Rovtah, in sicer posebne deleg^ 
cije za zbor združenega dela OS 
in splošne delegacije za skupšči
ne samoupravnih interesnih 
skupnosti. 

Ker pa j e  večina naših delav
cev zaposlenih na območju obči
ne Škof j a Loka in bo od razpore; 
ditve sredstev tu v veliki mer' 
odvisen položaj naših delavcev, 
bomo seveda več pozornosti na
menili tem delegatom. 

Delegacija za zbor združene
g a  dela TOZD Proizvodnja obči
ne Škof j a Loka šteje 17 delega
tov. Za tako veliko število sm" 
se odločili, ker ima TOZD Proiz
vodnja v občinski skupščini kar 
tri delegatska mesta. Na svoji 
prvi seji  so delegati za vodjo de
legacije izvolili Marijanu Boga
taja. Izmed svojih članov so ime; 
novali tudi stalnega delegata, k' 
s e  bo udeleževal vseh se j  zbora 
združenega dela in tako lahko 
spremljal vsa  dogajanja in spro
ti obveščal delegate o delu skup-
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Stalno ustvarjalno delovanje je osnova 
uspešnega vključevanja na svetovni trg 

T e h n o l o š k a  i n o v a c i j a  j e  d a n e s  n e i z b e ž e n  p o g o j  z a  pr i sotnost  
n a  m e d n a r o d n i h  trž išč ih .  B r e z  n e n e h n e g a  i n o v i r a n j a  n i  z a 
d o v o l j i v e  k o n k u r e n č n o s t i  i n  z a t o  n a j  b i  b i l  c i l j  v s a k e  o r g a n i 
zaci je,  k i  d e l u j e  n a  m e d n a r o d n e m  trgu,  a k t i v n o  v o d e n j e  i n o 
v a c i j s k e g a  procesa.  M e d n a r o d n o  t r ž e n j e  n a m r e č  p o m e n i  
k o n k u r e n c o  s p r o i z v a j a l c i  i z  t e h n o l o š k o  n a j b o l j  r a z v i t i h  i n 
d u s t r i j s k i h  d r ž a v  ZDA,  J a p o n s k e  itd., k i  i m a j o  n a  t rž i šču  
s t a l n o  n o v e  p r o i z v o d e ,  i z d e l a n e  p o  n o v i h  t e h n o l o š k i h  p o 
s t o p k i h .  

Pri t e m  p a  n e  m o r e j o  biti  
Vse o r g a n i z a c i j e  e n a k o  ino-
vat ivne  in pribl ižno e n a k o  
učinkovite v s v o j i  inovacij
sk i  sposobnost i .  Inovac i j ska  
Sposobnost z a v i s i  od mnogih  
d e j a v n i k o v  v neposrednem 
okolju, v k a t e r e m  s e  organi
zaci ja  n a h a j a .  V tehnološko 
J'azvitih d r ž a v a h  s pomanj
k a n j e m  r a z i s k o v a l n e g a  ka
dra, k i  s o  b r e z  l a s t n e  in na-
Slo d o b a v l j i v e  r a z i s k o v a l n e  
Opreme, j e  to š e  toliko b o l j  
Pomembno. 

. O g l e j m o  s i  izraze,  k i  s e  po-
J ^ v l j a j o  n a j p o g o s t e j e  in j i h  
Moramo ločevati m e d  s e b o j :  
^ovotarstvo,  invenci je ,  ino
vaci je .  

Novators tvo  j e  u s t v a r j a l n o  
d e l o v a n j e  v s e h  l judi,  k i  s icer  
n i so  neposredni  izva ja lc i  ra
z i skova lne  de javnos t i .  Re
zul ta t  novator s tva  s o  s k o r a j 
d a  izk l jučno tehnične  izbolj
š a v e  in kor i s tn i  predlogi;  to
r e j  s o  učinki  novators tva  
p r e d v s e m  odvisni  od š tev i la  
tehničnih i z b o l j š a v  in korist
nih predlogov.  Novatorstvo 
j e  s m i s e l n o  in  učinkovito le, 
č e  j e  množično. Zaradi  t e g a  
s e  j e  pri  n a s  z a  novators tvo  
u v e l j a v i l  p o j e m  m n o ž i č n a  
i n o v a t i v n a  d e j a v n o s t .  

I n v e n c i j a  ali i d e j a  j e  v s a 
k r š n o  u s t v a r j a l n o  spozna
n j e ,  r e š i t e v  ali  dosežek.  In
v e n c i j a  o b s t a j a  toliko č a s a .  

Nagrajevati le  dobro delo 

dokler  ni u p o r a b l j e n a  v go
spodars tvu,  k o  p a  j e  e n k r a t  
u p o r a b l j e n a  p a  j e  ž e  inovaci
j a .  

K a j  p a  j e  i n o v a c i j a ?  
P o j e m  inovaci je  j e  p revze t  

iz  lat inščine in  pomeni  uva
j a n j e  novosti  n a  področju  
raznih  d e j a v n o s t i .  Inovaci ja  
j e  p r v a  u p o r a b a  znanost i  in 
tehnolog i je  v g o s p o d a r s k e  
n a m e n e .  Inovac i ja  j e  t o r e j  
g o s p o d a r s k o  u p o r a b l j e n a  in
v e n c i j a .  B i s t v e n e g a  p o m n a  
s o  t. i. t e h n o l o š k e  inovac i j e .  
Za tehnološko inovaci jo  ve
l j a  p r v a  u p o r a b a  znanost i  in  
tehnolog i je  z a  določen nov  
n a m e n  in  z a  komercialni  
u s p e h .  Inovac i ja  m o r a  t o r e j  
voditi  k z n i ž a n j u  s t r o š k o v  ali  
p o v e č a n j e  proizvodnje,  k 
u s t v a r j a n j u  n o v e g a  proizvo
d a  in  z n i ž a n j u  proizvodnih 
s t roškov .  V teor i j i  j e  z n a n a  
t. i. i n o v a c i j s k a  v e r i g a  oz. ve
r i g a  inovac i j sk ih  dosežkov,  
k i  s e  r a z v r š č a j o  p o  nasled
n j e m  v r s t n e m  redu;  

— z n a n s t v e n a  o d k r i t j a  
— i z u m i  
— t e h n i č n e  i z b o l j š a v e  
— k o r i s t n i  p red log i  oz.  ra

cional izaci ja  
Če  hočemo opredeliti  ali 

g r e  z a  izum, tehnično izbolj-

?^ine. Za stalnega delegata j e  bil 
'Imenovan Stanislav Semič. Po-
'®g tega so se dogovorili o nači-

dela. Delegacija se bo sesta
jala pred vsako skupščino. Gra-
^ivo bo pregledal nekdo od stro
kovnih delavcev, ki bo delega-

tudi razlagal, delegati pa 
bodo nato dali predloge, pripom
be in vprašanja, ki jih bodo v pi-
?^eni obliki predložili na skup
ščini. 

Kratki povzetki gradiva bodo 
Posredovani tudi preko Informa-
J^na, tako da bodo o vprašanjih, 

! se bodo obravnavala, obvešče-
tudi ostali delavci. Ta infor-

•^ator bodo prejeli tudi delavci v 
S^talih delovnih organizacijah v 
< îreh. 
. Delavci DSSS, TOZD Prodaje 

Kladivarja pa so združeni v 
Konferenco delegacij z enim de-
®gatskim mestom. Tudi konfe-
fenca j e  na svoji prvi seji spreje-
Л podobne zaključke, za vodjo 
Konference pa j e  bil izvoljen de-
®Sat iz Kladivarja Bogdan Erz-

"ožnik. 
Sestale so s e  tudi delegacije 

amoupravnih interesnih skup-
osti. Zaradi poenostavitve dela 
rno glede na spremembo zako-

^ oblikovali skupne delegacije 
® celotno delovno organizacijo 

•J® °bmočju občine Škof j a Loka. 
imamo skupno posebno 

delegacijo za zdravstveno in sta
novanjsko področje in skupne 
združene delegacije za zaposlo
vanje, izobraževanje, raziskova
nje, za otroško varstvo, socialno 
skrbstvo, pokojninsko in inva
lidsko zavarovanje ter za kultu
ro in telesno kulturo. 

Na prvih sejah smo izvolili vo
d j e  delegacij, delegate pa usme
rili v posamezna področja dela, 
to pomeni, da bo delegat združe
ne delegacije zadolžen za 
spremljanje dogajanja le na 
enem področju npr. pri skupni 
združeni delegaciji za kulturo in 
telesno kulturo bo polovica dele
gatov delala na področju kultu
re, druga polovica pa na področ
j u  telesne kulture. 

Domenili smo se tudi za podo
ben način dela kot pri delegaciji 
za zbor združenega dela. Povsod 
obstajajo težnje, da bi o po
membnejših zadevah že pred 
skupščino delegati Alpine, dru
gih delovnih organizacij in kra
jevne skupnosti, uskladili mne
nja  in na skupščini zastopali 
enotna stališča. V ta namen bo 
krajevna konferenca SZDL po
skrbela tudi za strokovne delav
ce, ki bodo prevzeli razlago gra
div za posamezne skupščine in 
bo tako delegatom delo bistveno 
olajšano. 

Pred sejami skupščin v Škof j i 
Loki bodo tako kot j e  že običaj, 
organizirane okrogle mize, k je r  
pa bodo o zadevah, ki se bodo 
obravnavale na skupščinah, 
spregovorili strokovni delavci 
služb samoupravnih interesnih 
skupnosti iz Škof je  Loke. 

Tako menim, da bo obvešče
nost delegatov zadovoljiva, va
žno pa je, da bo takšna tudi za
interesiranost za delo. Čeprav 
delegat pri svojem delu večkrat 
naleti na razne zapreke in nje
govi predlogi in zahteve niso 
uresničene, ne smemo že ob pr
vih razočaranjih vreči puške v 
koruzo. Kot sem že omenila, ča
si niso rožnati in zato bo treba 
vsako stvar zares pametno pre
tehtati, predno s e  odločimo. 
Vendar kakorkoli že, brez dela 
in prizadevanj ni sadov, če pa 
bomo skupno nastopili vsi, tako 
delegati Alpine, drugih DO v Ži-
reh, kra ja  in strokovne službe, 
bomo čez štiri leta oz. že prej, 
gotovo lahko govorili o boljših 
re-ultatih. Seveda pričakujemo, 
da bodo na pomoč priskočili tudi 
ostali delavci, ki bodo o gradivih 
seznanjeni preko Informatorja, 
da bodo s svojimi predlogi, pri
pombami in vprašanji, pripomo
gli k rešitvam, ki bodo zadovolji
le večino. 

Jožica Kacin 

š a v o  ali  kor is tni  predlog p a  
m o r a m o  vedet i  s ledeče:  

i z u m  pomeni  novo r e š i t e v  
določenega tehničnega  pro
b l e m a ,  k e  s e  g a  d a  uporabit i  
v d a j a v n o s t i  t e m e l j n e  orga
n i z a c i j e  oz. D S S S  in izpol
n j u j e  zakoni te  p o g o j e  z a  pri
dobi tev  patenta .  

Za  t e h n i č n o  i z b o l j š a v o  s e  
š t e j e  tehnična  r e š i t e v  dose
ž e n a  s s m i s e l n e j š o  uporabo 
z n a n i h  tehničnih s r e d s t e v  in 
tehnoloških  postopkov,  s ka
ter imi  s e  d o s e g a  npr .  v e č j a  
k a k o v o s t  proizvodov, prihra
n e k  m a t e r i a l a  in e n e r g i j e ,  
b o l j š i  izkor i s tek  s t r o j e v  in 
n a p r a v .  

S tehnično izbo l j šavo  s e  si
cer  n e  u s t v a r j a  novih tehno
lošk ih  dosežkov,  s e  p a  izbolj
š u j e  ali  i zpopoln ju je  ž e  ob
s t o j e č a  in  z n a n a  tehnologi ja .  

Z a  tehnično izbol j šavo  p a  
s e  n e  š t e j e  r u t i n s k a  u p o r a b a  
znanih  tehničnih s r e d s t e v  in 
tehnoloških  postopkov v de
lovnem procesu.  

K o r i s t n i  p r e d l o g i  s o  spod
budni  predlogi,  k i  p o m e n i j o  
s m i s e l n e j š o  re š i tev  ali  izva
j a n j e  ka terekol i  f u n k c i j e  v 
t e m e l j n i  organizac i j i  oz. 
DSSS,  t e r  p o m e n i j o  z a n j o  
g o s p o d a r s k o  k o r i s t  in  k i  s e  v 
s m i s l u  določb z a k o n a  n e  šte
j e j o  z a  i z u m  ali  tehnično iz
b o l j š a v o  npr :  predlogi  z a  iz
b o l j š a n j e  n a  področju  admi-

fnOYAClJE 

nis t rac i je ,  k n j i g o v o d s t v a ,  do
k u m e n t a c i j e ,  s ta t i s t ike,  pla
n i r a n j a ,  t e r  o r g a n i z a c i j s k i h  
u k r e p o v  n a  področ ju  prome
t a  b l a g a  in  storitev;  predlogi,  
k i  p o m e n i j o  p r e n o s  znanih  
tehničnih in o r g a n i z a c i j s k i h  
i z k u š e n j  iz d r u g i h  organiza
c i j  z b o l j  razvi to  t e h n i k o  ozi
r o m a  s t rokovno l i teraturo v 
n a š o  t e m e l j n o  organizac i jo  
oz. DSSS.  

Menim, d a  j e  p r a v ,  d a  t e  
iz raze  in  p o j m e  obvladamo,  
s a j  s e  b o m o  z n j i m i  v e d n o  
b o l j  spoznaval i .  

K a r l a  K r i ž n a r  
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Kolektiv prodajalne Beograd I. 

Iz naših prodajaln 
Oj, kam b i  del 

Zares b i  t e ž k o  rek l i  z a  n a š e  sk ladišče  k o n č n i h  izdelkov.  
Odgovor  n i  tako  enostaven.  

V o d j a  sk ladišča  Stane  Car  j e  poveda l :  »Razmere  s o  res 
krit ične.  T r e n u t n o  j e  t reba  shrani t i  100.000 p a r o v  v e č  kot  b i  
j i h  n o r m a l n o  m o r a l o  biti.  N a r e j e n i h  j e  70.0(H) parov  apreski,  
k i  j i h  b o m o  prodal i  še le  jeseni .  Ob t e m  č e v l j e  d e l a j o  s po lno  
paro;  v e m o ,  d a  j e  d o  d o p u s t a  š e  d v a  m e s e c a  i n  pol  i n  d a  j i h  
d o  takrat, r a z e n  k a r  b o  š l o  z a  m a l o p r o d a j n o  mrežo,  n e  b o  
v z e l  n o b e n  k u p e c .  Položa j  s m o  reševal i  tako, d a  s m o  celotno 
p r o i z v o d n j o  i z  Rovt  pušča l i  v Rovtah  (tega j e  d n e v n o  z a  m a h  
tovorn jak) .  S e d a j  p a  j e  t a m  ž e  t u d i  v s e  po lno.  

L a h k o  p o v e m ,  d a  s m o  prostore z a  začasno  sk lad iščenje  
iskal i  p o  v s e h  Žireh i n  okolici.  K o n č n o  s o  s e  dogovori l i ,  da  
b o m o  v z e l i  v n a j e m  Ž u p a n o v  h lev ,  k j e r  b o m o  l a h k o  začasno 
vsk lad išč i l i  o b u t e v  n a  200 m^. Upam,  d a  b o  s t e m  ta težava  za 
s i l o  rešena.« 

Beograjska prodajalna obnovljena 
Po tr ina js t ih  let ih  j e  b i l  res  ž e  čas, d a  o b n o v i m o  proda

j a l n o  Beograd I. Poleg o b n o v e  o p r e m e  i n  o b n a v l j a n j a  proda
j a l n e  k o t  celote, j e  n a j v e č j a  pr idobi tev  galer i ja,  s katero  j e  ta 
p r o d a j a l n a  d o b i l a  60 m^ v e č j o  površ ino.  T a k o  p r o d a j a l n a  m e 
ri  200 m^. Za o b n o v o  z o p r e m o  v r e d  j e  b i l o  načrtovanih  3,5 
m i l i j o n a  d i n a r j e v ,  k o n č n a  c e n a  p a  b o  p r e c e j  v i š ja .  

V p r o d a j a l n i  s o  s e  ze lo  i zbo l j ša l i  pogo j i  dela,  k a r  b o  pr i
p o m o g l o  t u d i  k b o l j š i  prodaj i .  

T u d i  p o  i z g l e d u  g r e  res  z a  l e p o  u r e j e n o  proda ja lno.  
Spet s e  j e  i z k a z a l a  s k u p i n a  z a  adaptaci je,  k i  j e  s v o j e  d e 

l o  oprav i la  v k o m a j  d v a j s e t i h  d n e h .  T o l i k o  časa  j e  b i l a  pro
d a j a l n a  t u d i  zaprta.  Po o b j a v i  n a  r a d i u  j e  b i l o  čutiti  v e l i k o  
z a n i m a n j e  potrošnikov,  s a j  s o  ž e  p r v o  u r o  prodal i  b l i z u  50 
p a r o v  o b u t v e  z a  230.000 d i n .  

O b  otvoritvi  p r o d a j a l n e  j e  spregovori l  d irektor  TOZD 
Prodaja  I v a n  Capuder,  k i  j e  oceni l  d e l o  A l p i n e  i n  tozda, 
hkrat i  p a  j e  zaže le l  v e l i k o  u s p e h o v  d e l o v n e m u  k o l e k t i v u  v 
t e j  beogra j sk i  proda ja ln i .  

T a k o l e  j e  za trpano  sk lad išče  k o n č n i h  i z d e l k o v  

Odprta prodajalna 
Sarajevo III. 

I I j I  ' 

a l i i i i M f c  I ^ Л т  
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Zunanjost n t ^  prodajalne v Sarajevu 
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»Nova p r o d a j a l n a  v S a r a j e v u  j e  n a  Marin dvoru,  b l i zu  
e n e g a  centrov  Sarajeva,« j e  p o v e d a l  d i rektor  TOZD Prodaja 
I v a n  Capuder.  

»To j e  b l i z u  ž e l e z n i š k e  i n  a v t o b u s n e  postaje,  hote la  Ho
liday Inn i n  drugih stavb, v okviru poslovno stanovanjskega 
centra, kjer je  dovolj ljudi, kar obeta dobro prodajo. 

Lokal s m o  kupili  ž e  v začetku  g r a d n j e  tega n o v e g a  коШ' 
pleksa i n  obsega 168 m^. Ob podpisu pogodbe smo za kva
dratn i  m e t e r  plačal i  60.000 d i n ,  letos p a  s m o  doplačal i  š e  
21.000 z a  m^. . 

N a k u p  j e  b i l  r e s  u g o d e n ,  s a j  s o  s e d a j  c e n e  o 
270—300.000 d in  z a  kvadratni meter  površine. 

Ni š e  z n a n o ,  k a k š n i  b o d o  k o n č n i  stroški, l a h k o  p a  ž e  da 
n e s  rečemo,  d a  b o d o  n i z k i .  

O p r e m a  j e  v celoti  n a š a  (razen  razs tavn ih  stojal).  
R a z u m e  se, d a  s m o  l j u d i  obvest i l i  o začetku  d e l a  proda

j a l n e  i n  o času,  k o  b o  odprta.  Najav i l i  s m o ,  d a  b o  proda ja ln^  
odpr ta  o b  11. d o p o l d n e .  K a s n e j e  s m o  s e  dogovor i l i  z a  otvori
t e v  v p o p o l d a n s k i h  u r a h .  T o d a  l j u d j e  s o  t a k o  naval i l i ,  d a  
s m o  m o r a l i  ž e  o b  11. začeti  s proda jo,  n e  d a  b i  p r o d a j a l n "  
p r e j  f o r m a l n o  odpr l i ,  k a r  s m o  oprav i l i  p o t e m  popo ldne.  

V s e  to  kaže,  d a  b o  p r o d a j a l n a  l a h k o  i zpo ln i la  p r i č a k o v ^  
n j a  i n  d a  s e  b o  p o  p r o d a j i  uvrst i la  o d  18. d o  20. m e s t a  v MPI" 
A l p i n e ,  s č i m e r  b i  v n e k a j  le t ih  prekos i la  t u d i  d r u g o  sarajev
s k o  prodajalno.«  



RAZGOVOR Zn URCDfllKOYO MIZO 

n a  t e m o  K A K O  ZASTOPATI INTERESE DEIJWCEV.  V raz-
Kovoru s o  s o d e l o v a l i :  G r e g o r i j  P u s t o v r h ,  p r e d s e d n i k  d e l a v 
s k e g a  s v e t a  d e l o v n e  o r g a n i z a c i j e ,  Mitar Peric,  d e l e g a t  d e l a v 
s k e g a  s v e t a  TOZI) P r o i z v o d n j a  i n  V i d a  Balant ič,  n a m e s t n i c a  
p r e d s e d n i k a  I)S TOZD P r o d a j a .  

lielo-življenje: 
Kako ocenjujete vlogo delega

tov v tovarni? 
Gregorij PUSTOVRH; 

Menim, da smo v preteklem 
mandatu kar dobro sodelovali, 
Čeprav j e  vloga delegata v delav
skem svetu včasih otežkočena iz 
Naslednjih razlogov: odločanje 
delegatov j e  možno, da gre po 
dveh poteh. Prva pot, da delega
ti odločajo po predlogih strokov
nih služb, ki pripravljajo gradi
vo. Druga pot pri odločanju dele
gatov pa bi bila lahko taka, da bi 
ne glede na mnenje strokovnih 
služb, delegati odločili samostoj
no. V tem primeru bi morala biti 
struktura delegatov takšna, da 
be le ti imeli večji in boljši vpo
gled v poslovanje, vemo pa, da 
taki delavci ne morejo biti izvo
ljeni v samoupravne organe. 
Hes je, da bi v tem primeru dele
gati lahko v polni meri odgovar
jali za svoje odločitve, medtem 
ko morajo biti po prvi varianti 
odgovorne za sklepe strokovne 
službe, ne pa delegati. Delegati 
v delavskem svetu delovne orga
nizacije imajo vlogo le v odloča
nju na ravni delovne organizaci
je, oz. pri usklajevanju stališč de

lavskih svetov TOZD in DSSS, 
ki pa o večini zadev odločajo sa-
niostojno. Se vedno sem mne
nja, da bi morali biti delegati iz
brani zelo skrbno, kajti  odloči
tve delavskega sveta delovne or
ganizacije so za delovno organi
zacijo velikokrat življenjskega 
pomena za naše poslovanje. 
Delo-življenje: 

Ali menite, da so sedaj izvolje
ni delegati pravi, glede na nalo
ge, ki jih čakajo? 

Gregorij PUSTOVRH: 
Glede strukture novoizvolje

nih članov delavskih svetov ne 
"i mogel reči nič določnega. Na 
Vsak način pa bo treba doseči, 
" a  kar pogoste razprave delav
cev o gradivu, ki ga pripravijo 
strokovne službe, in ustrezna 
{Mnenja, delegat prenese na de-
'avski svet. 

Mitar PER1Ć: 
Sedaj prvič nastopam v vlogi 

delegata in s e  prav tako stri
njam s tem, da bi moral zastopa
ti interese tistih delavcev, ki jih 
zastopam, vendar j e  čutiti pre
majhno zanimanje delavcev za 
delo v delavskem svetu. Prav za
to pa j e  tudi težko voditi neko 
samoupravno delovno skupino, 
sklicati sestanek, zadeve pregle
dati in izoblikovati mnenje, ki 
na j  bi ga zastopal na delavskem 
svetu. Ponavadi s e  delavci za
čnejo oglašati šele takrat, ko j e  
nekaj  že sprejeto in postavljajo 
različna vprašanja, zakaj  j e  bilo 
tako sprejeto. 

Gregorij PUSTOVRH: 
Pri nas delamo tako, da se se-

stanemo š e  pred zaključkom 
malice in pregledamo gradivo, 
seveda j e  pogoj, da dobimo gra
divo pravočasno. 

Vida BALANTIČ: 
Sem delegatka v delavskem 

svetu TOZD Prodaja in sicer iz 
»centrale«, zato bom gotovo pri 
svojem delu dolžna upoštevati 
prav tako mnenja delegatov, v 
tem primeru trgovcev, ki jih spo
ročijo s terena. Svojo vlogo pri 
tem pa vidim v tem, da dam gra
divo na razpolago vsem mojim 
sodelavcem, da ga pregledajo in 
če se pojavijo vprašanja in mne
nja, ki jih j e  potrebno rešiti sku
paj.  skličemo samoupravno de
lovno skupino in s e  o tem pogo
vorimo. Če pa ni pripomb in da 
j e  predlog dobro pripravljen, pa 
ne sklicujemo posebnega se
stanka. Prodajalne so vsaka za
s e  samoupravna delovna skupi
na, delegatov pa ni toliko, zato 
j e  zelo težko vzpostaviti sodelo
vanje  delavcev vseh prodajaln z 
delegatom, ki jih zastopa v de
lavskem svetu. 

Znano pa mi je, da se proda
jalci tudi veliko pomenijo med 
seboj v primerih, ko gre za nek 
širši problem, ki jih neposredno 
zadeva in še posebej zanima; ta
ko so gotovo zainteresirani, da 
bodo ta mnenja posredovali svo
jemu delegatu, ki jih bo zastopal 
na delavskem svetu. Kar zadeva 
povezovanje in reševanje dolo
čenih zadev z drugimi družbeno
političnimi organizacijami bi 
omenila, da pri nas zelo dobro 
teče povezava z osnovno organi
zacijo sindikata, ki s e  o vpraša
njih ponavadi sestane in pogo
vori tik pred zasedanjem delav
skega sveta. Ta stališča so dosti
krat odločujočega pomena pri 
odločitvah delegatov na delav
skem svetu. 

Delo-življenje: 
Seveda pa takšen način dela 

ne vel ja  za vse; izvršni odbor 
konference osnovnih organiza
cij zveze sindikatov dostikrat 
razpravlja o različnih vpraša
njih, ki pa jih nikoli ni na delav
skem svetu. 

I 

Vida BALANTIČ: 
Delegati vemo, da s e  na delav

skih svetih dostikrat odloča le 
bolj o nekih formalnostih, ki gle
de na zakonska določila morajo 
biti posredovana v sprejem, o 
drugih veliko bolj odločujočih 
zadevah, ki so za delovno orga
nizacijo življenjskega pomena, 
pa s e  na delavskih svetih ne raz
pravlja. To gotovo tudi vpliva na 
vlogo in pomen delegata, ki s e  j e  
zato delegati ne zavedajo dovolj. 

Pravilno bi dogovarjanje mo
ralo potekati tako, da bi stroko
vne službe pripravile predlog, ki 
bi ga moral obravnavati tudi sin
dikat ter dati svoje mnenje, ki 
ga upoštevajo tudi delegati pri 
odločanju. Seveda pa mi delega
ti ne moremo poznati vseh pro
blemov in vseh zadev, ki jih pri
pravijo strokovne službe in če bi 
bil predlog res strokovno pripra
vljen, menim, da nam ga ne bi 
bilo potrebno š e  potrjevati. Zato 
lahko rečem, da se strokovne 
službe na ta način »skrivajo« za 
hrbtom samoupravljanja. 

Gregorij PUSTOVRH: 
Ko sem prvič vodil delavski 

svet, sem lahko že takoj ugoto
vil, da mi nismo na takšnih polo
žajih, da bi lahko o vsem tem 
odločali, zato smo odločali na 
podlagi zaupanja do vodilnih. 
Enostavno se mi, ki delamo v 
proizvodnji, ne moremo spozna
ti na strokovne zadeve, o kate
rih odločamo, zato le moramo 
verjeti tistim, ki so vodje določe
nih služb, da nas pravilno vodijo 
v cilju doseganja še večjih uspe
hov. 

Mitar PERIĆ: 
Menim, da bi morali delegati 

imeti določen vpliv na posame
zne odločitve: nima smisla, da 
samo dvigujemo roke in vse  
sprejmemo, venar pa j e  po drugi 
strani zelo težko utemeljiti, če 
s e  z neko zadevo ne strinjaš, s a j  
nimamo dovolj strokovnih infor
macij, torej tudi drugačnih ute
meljitev. 

Delo-življenje: 
V oddelku j e  prav gotovo do

volj problemov, ki j ih poznajo 

tako mojstri, kot tudi posamezni 
delavci. Ali menite, da bi v tem 
primeru lahko prišla pobuda za 
razpravo na delavskem svetu tu
di z vaše strani? 
Mitar PER1Ć: 

Pobudo že lahko damo, vpra
šanje  pa je, v kolikšni meri se 
bo ta pobuda tudi upoštevala oz. 
reševala. To j e  gotovo vprašanje 
neposrednega vodstva; če se bo
do oni strinjali, s e  bo hitro reši
lo. 

V oddelku smo začeli tudi z 
rednimi mesečnimi sestanki, ki 
pa niso tako zaživeli, kot bi bilo 
potrebno. Se vedno so v ospred
ju  osebni interesi, časa pa j e  ma
lo in malo j e  tudi tistih stvari, o 
katerih s e  zares pogovorimo in 
jih rešimo. 
Gregorij PUSTOVRH: 

Delavci še vedno menimo, da 
mi, ki smo v proizvodnji, dobro 
delajmo, vodijo pa na j  'isti, ki so 
za to študirani in so sposobni 
stvari voditi tako, da bomo imeli 
delo in dober zaslužek. Zato se 
tudi delavec, ki dela na traku, 
zanima za delo le v tem obsegu, 
ne pa za upravljanje in druge 
zadeve, na katere s e  ne spozna 
in s e  tudi nima časa zanimati, če 
hoče dobro delati. 
Delo-življenje: 

Kako s e  boste konkretno poiz
kušali lotiti nalog, ki vas  čakajo 
v prihodnje kot delegata v delav
skem svetu? 
Vida BALANTIČ: 

Delati bom skušala na ta na
čin, kot sem že omenila; to j e  da 
bom z gradivom seznanila vse 
moje sodelavce, jih nato vpraša
la za pripombe in skušala zasto
pati stališča, ki jih bomo skupno 
izoblikovali, z upoštevanjem in
formacije, ki jo bomo dobili s te
rena (to j e  iz prodajaln). 

Glede gradiv bi lahko rekla, 
da so dobro in razumljivo napi
sana in da jih lahko vsakdo, ki 
jih prebere, tudi razume. 

Problem pa š e  vedno ostaja v 
tem, ker o zadevi odloča delav
ski svet, v katerem so taki dele
gati, ki posledic predlogov ne 
morejo razumeti, zato š e  vedno 
menim, da bi s e  s strokovnimi 
stvarmi morali ukvarjati  stro
kovnjaki, ki s e  vsakodnevno sre
čujejo s problemi. Le ti na j  te 
stvari čim bolje rešujejo, ne da 
bi bilo potrebno š e  »dvigati ro
ke« delegatom, ki s e  v zadeve ne 
razumejo dosti. V razmerah kot so pa moramo 
delati tako, da bo učinek našega 
skupnega dela čim večji. 

Skratka, poslovno politiko na j  
vodijo naši vodilni tako kot j e  za 
delovno organizacijo najbolje in 
o teh stvareh niti ni potrebno, 
da bi bili delegati obveščeni. 
Bolj j e  pomembno, da bi delega
ti vedeli za tiste »zgrešene« stva
ri, čeprav so tudi »zgrešene stva
ri« največkrat skrite pod najbolj 

(Nadaljevanje na 8. strani) 

Kako zastopati interese 
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Boljši pogoji v Gorenji vasi 
v o b r a t u  A l p i n e  v G o r e n j i  v a s i  j e  b i l  25. a p r i l a  z b o r  d e 

l a v c e v ,  n a  k a t e r e m  s o  p o l e g  o b r a v n a v e  t r o m e s e č n i h  r e z u l t a 
t o v  p o s l o v a n j a  š e  p o s e b n o  p o z o r n o s t  posvet i l i  m o ž n o s t i m  
g r a d n j e  n o v i h  p o s l o v n i h  prostorov.  

Direktor  TOZD P r o i z v o d n j a  A n t o n  K l e m e n č i č  i n  v o d j a  
f i n a n č n o  r a č u n o v o d s k e g a  s e k t o r j a  F r a n c i  M l i n a r  s ta  d e l a v 
c e  s e z n a n i l a ,  d a  v s e d a n j i h  č a s i h  n a  g r a d n j o  n o v e  p r o i z v o d 
n e  h a l e  n e  m o r e m o  r a č u n a t i .  Zato p a  b o d o  ž e  le tos  zače l i  r e 
š e v a t i  n a j b o l j  p e r e č e  p r o b l e m e ,  u r e d i l i  b o d o  n a m r e č  g a r d e 
r o b e ,  s a n i t a r i j e  i n  i z b o l j š a l i  p o g o j e  z a  d e l o  p r i k r o j e v a l c e v .  V 
p r i h o d n j e m  l e t u  a l i  p a  v l e t u  1988 p a  b o d o  p r e u r e d i l i  k u h i 
n j o .  

RAZGOVOR Zn 
(Nadaljevanje s 7. strani) 
utemeljenimi sklepi. So določe
ne stvari, ki so bile dobro zasta
vljene, vendar so s e  izkazale kot 
slabe. 

Mitar PEUIĆ: 
Pri svojem delu pa s e  bo po

trebno tudi povezovati z delegati 

j e  gotovo naša naloga, da stališ
ča uskladimo tako na eni kot tu
di na drugi izmeni. Seveda pa j e  
takšno sodelovanje povezano 
neposredno z delom, ki ga opra
vljamo; tu s e  dostikrat pojavlja
jo  š e  druga vprašanja, ki bi jih 
morali tudi reševati. 

Trenutno s e  postavljajo vpra
šanja, kdo j e  kriv, da ni pripra
vljena proizvodnja, vendar na 
takšna vprašanja ponavadi ne 
dobimo pravih odgovorov. Vsak 
s e  bo že kako izmazal. Tako pa 
nam samo na sestanku povejo, 
da bomo imeli naslednji dan do
pust, ker ni pripravljeno. Me
nim, da j e  potrebno poiskati 
krivce in jih poklicati na odgo
vornost. 

Delo-življenje: 
Kako pa ocenjujete sodelova

n j e  s službo za samoupravlja
nje? 
Gregorij PUSTOVRH; 

Glede sodelovanja s službo za 
samoupravljanje pa bi rekel le 
to, da na j  bi bilo gradivo pravo
časno pripravljeno, s a j  pri nas 
samoupravne delovne skupine 
delajo in l judje se zanimajo za 

iz drugih izmen, čeprav j e  težko, vprašanja, ki jih zadevajo. Tre-
ravno zaradi pomanjkanja časa, nutno j e  to gradnja novega obre
da bi s e  lahko k a j  več pogovorili ta, k je r  bomo tudi mi skušali po-
o stališčih in problemih. Vendar vedati svoje stališče. 

Z a k l j u č e k :  
Prv i  k o r a k i  s o  t o r e j  n a r e j e n i ,  v o l i t v e  d e l e g a t o v  s o  z a  n a 

m i ,  p r a v  t a k o  p r v e  s e j e .  N a  v s a k  n a č i n  v e l j a  o b  t e m  p o v e d a t i  
n a s l e d n j e :  

— delegat ,  kljub t e m u ,  d a  n i  strokovnjak z a  področje  
g o s p o d a r s t v a ,  m o r a  p o z n a t i  t e m e l j n e  z a k o n e  i n  zakoni tost i ,  
d a  b o  p o t e m  l a h k o  n a  t e j  p o d l a g i  o d l o č a l  p o  z d r a v i  p a m e t i  i n  
p o š t e n o .  Zato j e  t a k o j š n j e  i n  s p r o t n o  u s p o s a b l j a n j e  d e l e g a 
t o v  n u j n o .  

D r u g o  k a r  j e  p o m e m b n o  je ,  k a k o  d e l e g a t  d o  stal išč  n a  
s e j a h  d e l a v s k i h  s v e t o v  p r i d e .  Če  s e  n e  p o g o v o r i  o g r a d i v i h  i n  
m n e n j i h  s s o d e l a v c i  a l i  b o l j e  v s a m o u p r a v n i  d e l o v n i  s k u p i n i  
( o d d e l k u ,  s l u ž b i ,  i z m e n i ,  p r o d a j a l n i ) ,  s p l o h  n i  d e l e g a t  v p r a 
v e m  p o m e n u  b e s e d e .  

T o d a  t a  n a č i n  s o d e l o v a n j a  v e l j a  t u d i  z a  p o g o v o r e  p o  se
j a h ,  o b r a v n a v o  v p r a š a n j ,  k i  j i h  r e š u j e j o  d e l a v c i  v o d d e l k u  s a 
m i  a l i  k a s n e j e  p r e k o  d e l a v s k i h  sve tov .  

I n  t ret je :  z n o t r a j  s a m o u p r a v n e  d e l o v n e  s k u p i n e  m o r a j o  
d e l e g a t i  v s e h  d e l a v s k i h  svetov,  p a  t u d i  d r u g i h  d e l e g a c i j  i n  
k o m i s i j  i n  p r e d s t a v n i k i  d r u ž b e n o p o l i t i č n i h  o r g a n i z a c i j ,  k i  s o  
v t e j  s k u p i n i ,  tvor i t i  (ob l ikovat i )  s a m o u p r a v n o  d r u ž b e n o  j e 
d r o ,  k i  b o  o r g a n i z i r a l o  r a z p r a v e .  T a k o  d e l e g a t  n e  b o  v e č  
o s a m l j e n .  

C i l j  v s e h  t e h  i n v e s t i c i j  j e  t o r e j  zagotov i t i  o s n o v n e  p o g o j e  
z a  d e l o  s e d a j  z a p o s l e n i h .  

Aktualni intervju 

Miha Govekar, delegat 
10. kongresa ZKS 
toliko pres t ruktur i ra t i ,  ker  
j e  n a š a  produkt ivnos t  raz
m e r o m a  v i s o k a .  Napreduje
m o  l a h k o  n a  b o l j š i  pr ipravi  
dela,  organizaci j i ,  f inišu, 
s k r a t k a  kval i tet i .  To  p a  pO' 
meni,  d a  v svetovnih  razme
r a h  d o s e ž e m o  v i š j i  cenovni 
razred.« 

Delo-ž iv l j en je :  »Kako 
o r g a n i z a c i j a  kongresa?«  

M i h a  G o v e k a r :  » M o r a   
reči, d a  s o  bili dogovori  pred 
k o n g r e s o m ,  po k a t e r i h  n a j  bi 
r a z p r a v l j a l  v s a k  d e l e g a t  ne
realni .  To  s e  j e  hi tro pokaza
lo, s a j  s o  č a s  r a z p r a v  močno 
omejeval i .«  

S l a b o  s m o  bili  r a z p o r e j e n i  
tudi  p o  k o m i s i j a h .  Medtem, 
k o  j e  bi lo v d v e h  k o m i s i j a ^  
p o  d v e s t o  l judi ,  j i h  j e  bilo y 
preos ta l ih  d v e h  le  okoli tri
d e s e t .  R a z u m l j i v o  j e ,  d a  so v 
m a n j š i h  k o m i s i j a h  razpravo 
končal i  dosti  p r e j  k o t  v več
j ih.« 

Delo-ž iv l j en je :  » K a j  n a m  
l a h k o  p o v e š  o i z h o d i š č i h  

k o n g r e s a  z a  v s a k d a n j e  de
lo?« 

M i h a  G o v e k a r :  »Izhodišča 
s o  dobra,  v p r a š a n j e  j e ,  k a k o  
s e  bodo s t v a r i  o d v i j a l e  v 
p r a k s i .  

P o u d a r j e n o  j e  bilo, d a  mo; 
r a j o  komunis t i  n a s t o p a j  
b o l j  a k t i v n o  v k r e i r a n j u  pol*' 
t i k e  n a  v s e h  področj ih  in s e  
pr i  t e m  povezovati  tudi z 
d r u g i m i  družbenimi  dejav
niki .  

V t e m  j e  l a h k o  tudi usme
r i t e v  v n a š i  delovni organiza
ciji.« 

N. P 

Na 10. k o n g r e s u  Z K S  od 
17. d o  19. a p r i l a  v C a n k a r j e 
v e m  d o m u  j e  bi l  tudi  n a š  d e 
l a v e c  M i h a  Govekar .  

Poprosil i  s m o  g a  z a  k r a t e k  
pogovor.  

Delo-ž iv l j en je :  » K a j  l a h k o  
p o v e š  o s v o j i  v logi  n a  kon
gresu?« 

M i h a  G o v e k a r :  »Delal s e m  
v en i  i zmed š t i r ih  k o m i s i j ,  
k j e r  s m o  o b r a v n a v a l i  vpra
š a n j a  m a t e r i a l n e  proizvod
n j e ,  znanost i ,  t ehnološkega  
in k u l t u r n e g a  r a z v o j a .  V 
s k l a d u  z dogovorom n a  me
dobčinski  r a v n i  s e m  pripra
vi l  r e f e r a t  o organizac i j i  in 
p r e s t r u k t u r i r a n j u  proizvod
n j e  v obutveni  s t roki .  

M o r a m  reči, d a  n i s e m  pri
š e l  n a  v r s t o  in s e m  s v o j o  raz
p r a v o  oddal.« 

Delo-ž iv l j en je :  » K a j  p a  j e  
b i la  g l a v n a  m i s e l  t v o j e  raz
prave?« 

M i h a  G o v e k a r :  »To, d a  s e  
o b u t v e n a  i n d u s t r i j a  n e  m o r e  
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Spet srečanje jubilantov s trideset, 
oziroma dvajset let skupne delovne dobe 

Kot j e  navada,  s o  s e  pred 
prazniki tudi letos zbrali  ju
bilanti, k i  dopolnju je jo  tride
set  oz. d v a j s e t  let  delovne 
^lobe. K a r  86 j i h  j e  bilo letos. 

N a j p r e j  j i h  j e  pozdravil 
Predsednik konference os-
"^ovnih organizaci j  zveze sin
dikatov Alpine J a n k o  Rup-
nik. 

Spregovoril  j e  tudi g lavni  
direktor Tomaž Košir, ki j e  
^ e d  drugim povedal: »V teh  
tridesetih oz. d v a j s e t i h  letih 
sta t a k o  n a š a  družba  kot  tu
di Alpina zelo napredovali.  
Ta napredek vidimo n a  vsa-

koraku,  t a k o  v načinu 
dela kot tudi v ž iv l jen ju .  

Prav  gotovo s t e  tudi s svo-
Jirn delom prispevali  k temu.  
To k a r  Alpina pomeni danes,  
Je tudi rezultat n a š e g a  dela. 

Vemo, d a  j e  bilo n e k d a j  
dovolj, d a  smo bili kot  tovar
na dobri v s lovenskem ali ju
goslovanskem merilu. Danes 
•Moramo biti dobri v svetov-

merilu. 
Vemo, d a  živimo in dela-

'^0  v težkih časih.  Toda š e  
yedno stoj imo čvrsto n a  svo
jih nogah in ocenju jem,  d a  
П0 tako  š e  napre j .  O b  tem s e  
Spomnimo, d a  cela v r s t a  de
lovnih organizaci j  pos lu je  n a  
robu propada in s o  odvisne 
od milosti drugih  ali države.  

Alpina p a  ima v s e  možno
sti, d a  ostane trdna.  
. .  Pogoj za to p a  j e ,  d a  zdru
žimo delo v s e h  s k o r a j  d v a  ti
soč delavcev. Pri tem v e l j a  
Poudariti, d a  v tovarno že  
Pr iha ja jo  generac i je  delav
cev z novim znanjem,  toda 
orez izkušenj .  

Prav  tu p a  i m a j o  s t a r e j š i  
delavci lahko pomembno 

L 

Jub i lant i  z 20 let d e l o v n e  d o b e  

vlogo, v k a k š n i h  pogojih s e  
j e  delalo nekda j ,  k a k š e n  od
nos do dela j e  t reba  imeti, 
k a k š n e  i z k u š n j e  imamo n a  
posameznih področjih, v s e  
to j e  tisto, k a r  j e  t reba  pove
dati  mladim. 

Naš razvoj  n a j  temel j i  n a  
kvaliteti .  Za to p a  j e  t reba  
vel iko znati. Z n a n j e  in izkuš
n j e  s k u p a j  lahko pripomore
jo,  d a  bomo n a š e  c i l je  tudi 
dosegli.  Torej,  d a  bo  z a  v s e  
zaposlene zagotovl jeno delo 
in pr imerno živl jenje.« 

V n a d a l j e v a n j u  j e  predsed
nik d e l a v s k e g a  s v e t a  Grego-
r i j  Pustovrh podelil jub i le jne  
nagrade.  

Brigita  j e  že  čakala,  d a  na
pravi  s k u p i n s k e  posnetke, 
kuhar ice  p a  s o  pripravi le  
okusno  kosilo. 

O b  koncu j e  z a  razpolože
n j e  poskrbel  š e  Miran Mra
v l j e  s svo j im ansamblom. 

N. P. 

Jubilanti s 30 
delovne 

B o g a t a j  Alojz i ja ,  626 
Bogata j  Mari jan,  611 
B o g a t a j  Milena, 401 

Jubilanti z 20 let skupne delovne dobe 
1 ' z j a k  Silva, Col 
° o g a t a j  Doroteja, 616 
o o g a t a j  Ivanka, 641 
Bogataj  Si lvestra,  615 
prković Jelena, Dubrovnik 
V^r Anica, 304 
pepelnik Anton, 634 
" e m š a r  Nataša, 613 

Jordjević Milomirka, 
Beograd I. 

olinar Anica, Gorenja v a s  
'a jnik  Kristina, Domžale 
urlan Mari ja,  Col 
aberšek Franjo-Ivan, 635 

Gantar Franc, 304 

Grošelj  Janez, 624 
J e r e b  Janez, 642 
Jezeršek  Angelca, 302 
Kastelec Mari ja,  201 
Kavčič Janez,  Šk.  Loka II. 
Kovačevič Marica, Osi jek  
Krvina Anica, 701 
Likar  Mari ja,  701 
Logar Vinko, 504 
Mandarič Nedeljka, 
Mostar 
Mihalić Božiča, Varaždin 
Modrijan Stanislav, 641 
Oblak Alojz, 505 
Oblak Anica, 401 

Peternel j  Terezija,  623 
Pipan Milan, 642 
Rozina Heda, Trbovl je  
Rupnik Miroslav, Col 
Sakoman Katica, 
Zagreb IV. 
Strel Antonija,  624 
Tanović Jagoš,  Beograd I: 
Tolar Franc, 504 
Turk Marija,  Novo mesto 
Veličković Desanka, 
Beograd II. 
Vel jkovič Slavica, Beog. II, 
Vojič Četiba, Bihač 
Voljč  Vincenc, 651 

let skupne 
dobe 
B o g a t a j  Zofi ja,  617 
Boško Cveta, 631 
Cokan Anica, 502 
Čadež Mirko, 617 
Demšar  Valentina, 402 
Filipič Pavel, 641 
Frelih Marta, 612 
Gantar  Francka, 623 
Glavina Viktor, Čakovec 
J e r e b  Rafaela,  Gor. v a s  
J e s e n k o  Anica, 613 
Jus t in  Jožefa,  Gor. v a s  
Karner  Breda, 617 
Kolenc A n k a ,  634 
Kramperšek  Mari ja,  634 
Likar  Ivan, Titovo V e l e n j e  
Mahnič Franc, 617 
Marovt  Franc, 504 
Mezek Hilda, 623 
O v s e n k  Helena, 101 
Pečelin Ivanka, 612 
Peternel j  Ju l i j ana,  504 
Peternel j  Konrad, 611 
Podobnik Franc, 634 
Podobnik Ljudmila,  611 
Podobnik Mari ja,  Col 
Pol janšek  Tončka, Rovte 
Primožič Rafael,  616 
Prosen Jožef,  Gorenja  v a s  
Rupnik Viktori ja,  617 
S e l j a k  Frančiška,  623 
S m e h  Janez,  624 
Šest ič  Nadžija, Zenica 
Špeh  Magda, 623 
Trček Anton, 504 
Treven Erna, 634 
Treven Boris, 617 
Uršič Joža,  612 
Ušeničnik Marta, 402 
V e g e l j  A m a l i j a ,  617 
Žakel j  Mari ja ,  623 
Žust  Nada 402 
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V aprilu j e  nastopilo delo 
10 delavcev, z delom p a  j e  v 
tem času prenehalo 6 delav
cev. 

Po prihodu iz J L A  s t a  v 
TOZD Proizvodnja nastopila 
delo Marko Šubic in Edo Be-
nedičič, v oddelku termopla-
sti  p a  j e  nastopil delo Janez  
Pečelin. V TOZD Prodaja  p a  
s o  začeli delati prodajalci: 
Ljubica Magdić v prodajalni 

Bjelovar L, Hermina Jazbin-
š e k  v prodajalni Maribor, 
Dražen Fatalen v prodajalni 
Zagreb III., Marica Stanešić 
v prodajalni  Slavonski Brod 
I., A n a  Strmšek in Metka 
Ostanek v prodajalni  Lju
b l j a n a  IV., ter  Stanis lava Pe-
ternel v prodajalni Škof j a 
Loka I. 

Iz TOZD Proizvodnja so z 
delovnim razmer jem prene
hali Terezi ja  Eržen, Srečko 
Gladek in tri delavke iz 
obrata Gorenja v a s :  Ingrid 
Horvat, Jožica Košir in A n a  
Peternel. 

Z delom j e  v TOZD Proda
j a  iz prodajalne Škof j a Lo
k a  I. prenehala Barbara  
Oblak. 

^p(9CC9CilL ^(9l 

Na novo življenjsko pot je v tem mesecu stopil Va
šo Koleno, delavec nabavnega sektorja. Ob poroki mu 
iskreno čestitamo in želimo predvsem sreče, zdravja, 
zadovoljstva in razumevanja v zakonu! 

OB ODHODU v POKOJ: 

Naši dolgoletni sodelavki Tereziji Eržen iz oddel
ka lahke montaže ob upokojitvi želimo še vrsto let trd
nega zdravja, predvsem pa veselja, zadovoljstva in 
prijetnega počutja v krogu domačih! 

Ob o d h o d u  v p o k o j  n a  s p r e j e m u  pr i  g l a v n e m  direktor ju;  o d  
l eve  proti desn i :  Marija Rupnik,  A n t o n  Zakelj,  A n t o n  Cefa-
r i n  i n  Slavko B u r j e k  

Pavel Mur 
j e  odšel 

za vedno 
Pavel Mur s e  j e  v naš i  

de lovn i  organizaci j i  zapo
sli l  ž e  v času n j e n e g a  na
sta janja,  v začetku leta 
1946. 

K a s n e j e  si j e  pridobi l  
v i soko  kval i f ikaci jo,  po
stal mojster, kontrolor, 
g lavni  kontrolor i n  v o d j a  
proizvodnega traku. Uve
l jav i l  se  j e  kot dober  stro
k o v n j a k  i n  odšel  v p o k o j  
konec  leta 1969. 

Zapustil  n a s  j e  torej  
spet  e d e n  tistih, k i  s o  ora
li l ed ino  našega  razvoju, 
z a  k a r  m u  os ta jamo de
lavci A l p i n e  hvaležni .  

Do konca m a j a  s e  lahko prijavite 

Razširjeno izobraževanje 
j e  nu jno  

Razpis kadrovskih štipendij  v A lp in i  za 
šolsko leto 1986/87 

v letošnjem letu podeljujemo večinoma štipendije 
za podobne usmeritve kot druga leta, in sicer: 
obutvena smer 50 štipendij 
kovinarska smer IO 
ekonomska srednja šola 2 
ekonomska fakulteta 2 

Kot novost pa naj omenim, da razpisujemo tudi 
po 2 štipendiji га študij na srednji šoli naravoslovno-
matematične smeri oz. družboslovne-jezikovne smeri 
(nekdanje gimnazije) in 2 štipendiji za študij na aka
demiji za likovno umetnost — smer industrijsko obli
kovanje. 

Za študij ob delu razpisujemo naslednje možnosti: 
trgovski poslovodja 2 
FNT — smer obutvena tehnologija 2 
ekonomska fakulteta 2 
strojna fakulteta 3 ali celo več 

Še posebej vabljiv je študij na strojni fakulteti, ker 
predvidevamo, da bo v jeseni odprt oddelek 1. stopnje 
te fakultete v Žireh. 

Tudi študij ekonomije je ugoden, saj so predava
nja v Kranju dvakrat ali trikrat tedensko popoldne, 
kot tudi študij obutvene tehnologije, ki prav tako pote
ka v Kranju ob petkih in sobotah. 

Ker v naši družbi vse bolj ugotavljamo potrebo po 
pridobivanju novih znanj, je prav, da tudi v oblike izo
braževanja ob delu in iz dela vključujemo vse več na
ših delavcev. Rok za prijavo za študij ob delu je 15. ju
lij 1986. 

Podrobnejše informacije o vseh oblikah študija 
dobite pri organizatorju izobraževanja v kadrovski 
službi. 
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z njimi je rasla Alpina 

» ž e  s trinajstimi leti 
s e m  odšla od doma služit 
h kmetu,« pripoveduje-
Kati Osredkar, naša ne
kdanja priljubljena kuha
rica. 

»Pri kmetu sem ostala 
štiri leta, potem pa sem iz 
Javorij prišla v Ziri h Ka-
temiku. Tu sem se priuči
la za kuharico.« 

Po vojni je bila Kati 
nekaj časa doma, potem 
pa se je leta 1960 zaposli
la v naši delovni organi
zaciji. 

Do takrat Alpina še ni 
imela svoje kuhinje in 
Kati je tople malice za 
nas pripravljala v resta
vraciji ČSIC ali nekdanji 
delavsko-uslužbenski re
stavraciji (DUR imenova
ni) v »Strojami«. 

»Res sem bila najprej 
leto in pol v »Strojami«, 
l^jer pa nismo le pripra
vljale malic, temveč tudi 
kosila za abonente, ki so 
na kosilo lahko hodili tu
di ob nedeljah. 

Ko je bila v Alpini ure
jena kuhinja smo se pre
selile. To je bila seveda še 
niajhna kuhinja, brez po
sebnih pripomočkov, ven
dar že to je bil velik na
predek. 

Dobro se spominjam 
prva malice, skuhale s7no 
golaž in krompir. Kar tre-
nio smo imele, ko smo 
odprle lopute v jedilnico, 
kjer je bilo že veliko ljudi, 
katerih nisino bile vaje
ne. Pa smo se kar hitro 
privadile.« 

V vseh teh letih ste go
tovo doživeli marsikaj za
nimivega? 

»Najprej moram pove
dati, da smo se v kuhinji 
vedno zelo razumele. Se 
sedaj se srečujem z ne
kdanjimi sodelavkami. 

Iz let v Alpini se spomi
njam marsičesa. Nekoč je 
eden izmed delavcev po
vedal: »V jedi sem dobil 
žebelj, s katerim bi lahko 
pribil »šperovc«. Kar hitro 
je dobil nazaj: saj ga boš 
rabil, saj bajto delaš! To 
je bilo smeha.« 

Tekla so leta in Kati se 
je pred desetimi leti upo
kojila. Toda svojega po
klica ni opustila. 

»Moram reči, da bi se 
ponovno odločila za ku
harico, če bi bila še en
krat mlada. Le bolj izšo
lala bi se. 

Sicer pa tudi po upoko
jitvi vedno kje kaj poma
gam: na kakšni ohceti 
kuham in grem, če me po
kličejo. Zadnje čase mi 
nekaj nagaja zdravje, pa 
je sedaj že bolje. 

Komaj čakam, da bom 
lahko gojila solato, čebu
lo in še kaj, kar oddajam 
tudi v Alpinino kuhinjo, 
ker je tega doma preveč. 

Poleg vrtičkanja pa tu
di še klekljam, pove ob 
svojem petinšestdesetem 
rojstnem dnevu Kati: 
»Dokler živiš, se učiš!« 

N e j k o  P o d o b n i k  

Pripravljeni — če zapoje 
rdeči petelin 

Nadaljevanje 

Gasilsko društvo Brekovce j e  
že pred leti, še preden s e  j e  osa
mosvojilo, na podarjenem zem
ljišču zgradilo svoj dom, ki služi 
tudi vaškim družbenopolitičnim 
organizacijam in družabnim na
menom krajanov okoliških vasi. 
Vse so tedaj zgradili s prosto
voljnim delom in prispevki. 

V najhujši  sili jim j e  priskoči
la na pomoč Alpina s finančnimi 
sredstvi. 

S kombijem za prevoz ljudi in 
brizgalno ščitijo imovino pred 
ognjenimi zublji. Na delu so tudi 
ko česte poplave reke Sore ogro
žajo imetje, zaliva hleve, hiše in 
prometne povezave. Nikdar ne 
tarnajo, da jim j e  zaradi »ne
vestnega Urbana« v preteklosti 
odšlo mnogo mladih delovnih 
rok v center Žirov, namesto da 
bi ostali doma in tu popestrili in 
bogatili dolino in obrobje. Pre
ostali čuvajo svojo dedovino in 
kljubujejo času. 

Gasilci pridno sodelujejo s so
sednjimi gasilskimi društvi: Žiri, 
Vrsnik in Zavratec. Letos name
ravajo opremiti gasilsko enoto v 
Goropekah, mogoče bo to celo 
desetina. Za ta namen jim j e  ob
činska gasilska zveza obljubila 
170.000 din (17 starih milijonov). 
S tem denarjem nameravajo ku
piti Tomosovo motorno brizgal
no, gasilno opremo in nekaj  ga
silnih omaric za prvo gašenje. 
Tri hidrante pa so že postavili 
vaščani Goropek ob gradnji vo
dovoda, pri kateri j e  pomagala 
krajevna skupnost Ziri. 

Za opremo gasilske trojke v 
Ravnah pa gasilsko društvo š e  
nima zagotovljenih sredstev, če
prav vaščani obnavljajo vodovod 
in postavljajo hidrante. Kljub 
razmeroma majhnemu številu 
članov so brekovški gasilci de
lovni in vedno tam, k jer  potre
bujejo pomoč, četudi j e  to pri so
sedih v drugi občini. 
Gasilsko društvo Kačeva 
j e  bilo preteklo leto z gradnjo 
novega gasilskega doma najbolj 
delovno gasilsko društvo na ži-
rovskem področju. Po osamo
svojitvi jim obnovljena sadna 
sušilnica, k je r  so shranjevali 
orodje, nikakor ni zadostovala. 
S prostovoljnim delom in pri
spevki v lesu in drugem mate
rialu so potrojili sredstva, ki jim 
jih j e  dala krajevna skupnost Ži
ri, občinska gasilska zveza Škof-
j a  Loka in zavarovalna skupnost 
Triglav Kranj. 

V rekordnem času šestih me
secev so dom spravili pod stre
ho, vzidali okna in vrata, ter ga 
ometali zunaj in znotraj. Toda to 
so le gole stene. Pravijo, da bi 
potrebovali š e  najmanj 800 sta
rih milijonov, da bi uredili elek
triko, sanitarije, ogrevanje, 
opremo, vodo in uredili okolico. 
Prav voda j e  njihov glavni pro
blem. Znano je, da j e  struga re

ke Račeve v določenih obdobjih 
popolnoma suha, kljub obilnim 
pritokom iz Žirovskega vrha. 

Razlog za to so prepustne geo
loške plasti, po katerih voda pro
nica v sosednjo dolino reke So
re, ki j e  nižja od Račevske doli
ne. Zato načrtujejo ureditev mo
čnejšega vodnega zajet ja  pod Zi-
rovskim vrhom in gradnjo vod
nega zbiralnika v s a j  za 50.000 li
trov, ki bi služil za napeljavo hi-
dranta in za vodovod v domu in 
okoliških domačijah. 

Če bodo hoteli zgraditi vodno 
zajet je  z bazenom in asfaltirati 
dvorišča, predvsem pa napraviti 
dom uporaben, vedo, da bo to 
stalo preko 3 stare milijarde. 

Toda odločeni so, da na se
stankih ne bodo sedeli na uma
zanih deskah. 

Skratka, če bodo dobili sred
stva za dograditev, bodo dom 
odprli 14. junija letos. 

Iz občinskih sredstev za civil
no zaščito so dobili 3.200 litrsko 
traktorsko cisterno, s katero re
šujejo problem vode na svojem 
področju. Lahko s e  pohvalijo, da 
imajo edini od žirovskih društev 
že nekaj  let pripravljen protipo
žarni načrt. Ugotovili so proble
me vodnih virov s prečrpava-
njem in nujnost graditve vodnih 
zbiralnikov. S svojo preventivno 
akcijo so segli do najviš je  ležeče 
domačije Žirovskega vrha in vse  
prebivalce vključili v protipožar
no zaščito. 

Pridnost in samozavest jih dr
ži na tem prostoru, z novim do
mom pa si hočejo pridobiti pro
store za gasilsko in družbeno de
javnost. Kako hitro bodo to do
segli, j e  vprašanje časa in pomo
či družbe. V svojem okolju imajo 
velik del Žirovskega vrha z raz
tresenimi domačijami, nad glo
bokimi in strmimi grapami, k je r  
domačije povezujejo strme poti. 

Tako ob večjih požarih potre
bujejo pomoč sosednjih društev 
z avtocisternami, ker večina do
mačij na Žirovskem vrhu ne raz
polaga z ustreznimi viri vode za 
gašenje. 

V take strmine običajni kme
tijski traktor ne more vleči ci
sterne. 

Za zaključek lahko povzame
mo: 

Vse gasilske enote na Žirov
skem dobro skrbc za protipo
žarno zaščito na tem območju. 
Največje težave so trenutno do
končanje gasilskega doma v Ra-
čevi in obnova gasilskega doma 
v Žireh. Problem zase so ustre
zni vodni viri na področju gasil
skega društva Račeva in Bre
kovce. Sicer obe večji društvi 
(žirovsko in dobračevsko) pri
skočita na pomoč pri požarih s 
svojimi gasilskimi avtocisterna
mi, vendar bo treba v bodoče 
najti ustreznejši način za grad
njo vodnih bazenov na kritičnih 
področjih. Ivan Reven 
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Tako kot so stvari urejene v Alpini, niso nikjer, 

A p r i l a  s o  s e  v tovarni  mu
dili n e k a t e r i  n a j v i d n e j š i  re-
prezentant i ,  k i  v o z i j o  z Alpi-
ninimi  s m u č a r s k i m i  čev l j i .  

Niso pr iš l i  v s i  hkra t i ,  k a j t i  
i m a j o  razl ične obveznost i  p a  
tudi  o p r a v e k ,  k i  s o  g a  imeli  
tu,  j e  p o v s e m  p r a k t i č n e  na
r a v e .  

Oglas i l i  s o  s e  n a m r e č  v 
s e r v i s n i  delavnici,  k j e r  s t a  
L o j z e  in  Peter  o b  pomoči vo
d j e  t e k m o v a l n e  s l u ž b e  J a n e 
z a  Š m i t k a  p r i p r a v l j a l a  in do
p o l n j e v a l a  s m u č a r s k e  č e v l j e  
p o s a m e z n i h  tekmovalcev .  

To  j e  s e v e d a  p r i l i k a  tudi  
z a  n a š  časnik,  d a  p r e d s t a v i  
p o s a m e z n e  s m u č a r j e ,  nj iho
v e  ocene  in  načrte .  

G r e g a  B e n e d i k :  »Zadovo
l j e n  s e m  s s m u č a r s k i m i  če
v l j i ,  m n o g o  b o l j š i  s o  k o t  lani; 
to s e  pozna  tudi  pr i  rezulta
tih, od k a t e r i h  n a j b o l j  cenim 
5. m e s t o  v s v e t o v n e m  poka
lu, k i  s e m  g a  dosege l  v slalo
m u  v N o r v e š k e m  Lilleham-
m r u  in 7. m e s t o  p r a v  t a k o  v 
s l a lomu  v Havel ly  V a l l e y u  v 
ZDA. S e d a j  n a s  č a k a j o  kon-
d i c i j s k e  pr iprave ,  potem  p a  
t r e n i n g i  in  n o v a  sezona.« 

R o b e r t  Ž a n :  »Zadovoljen 
s e m  s sezono, zadovol jen  
s e m  s č e v l j i . . .  Želel  s e m  s i  
v e č  u v r s t i t e v  m e d  p r v i h  tri
deset.« 

pravijo nasi reprezentanti 

Reprezentanti zadovoljni s čevlji 
S e d a j  m e  č a k a j o  š o l s k e  

obveznost i ,  izpit  iz  n e m š č i n e  
v 4. l e tn iku  g i m n a z i j e ,  potem 
p a  n a m e r a v a m  š tudirat i  no
vinarstvo.«  

T o m a ž  C i ž m a n :  »Zadovo
l j e n  s e m  s čevl j i ,  z organiza
ci jo,  odnosom A l p i n e  d o  n a s  

in  tudi  z rezultat i ,  p o s e b n o  z 
8. m e s t o m  v v e l e s l a l o m u  v 
Adelbodnu.  

O b i s k u j e m  šolo z a  zlatar
j e ,  za to  m o r a m  opravi t i  tudi  
obveznost i  v šoli.  Potem p a  
b o  n a  v r s t i  ak t ivn i  počitek, 
t r e n i n g i .  . . « 

S a š o  R o b i č :  »Izpolnil s e m  
c i l j e  v e v r o p s k e m  pokalu,  v 

s v e t o v n e m  p a  ne .  Za največ
j i  u s p e h  i m a m  2. m e s t o  v ev
r o p s k e m  p o k a l u  n a  Rogli.  Si
c e r  p a  s e m  zelo zadovol jen;  
tudi  čev l j i  s o  dobri .  

S e d a j  m e  č a k a  š e  šo la  — 
g i m n a z i j a  v Š k o f j i  Loki, po
t e m  p a  t e s t i r a n j a  in  trenin
gi.« 

N. P. 

S a š o  R o b i č  

K l e m e n  B e r g a n t :  »Letos 
s o  bili  u s p e h i  k a r  dobri.  Ni
s m o  imeli  nobenih  težav .  
M o j  n a j v e č j i  u s p e h  letos  j e  
2. m e s t o  v s la lomu n a  držav
n e m  p r v e n s t v u .  

T o m a ž  C i ž m a n  i n  K l e m e n  B e r g a n t  s t a  t u d i  z a d o v o l j n a  

Največji letošnji uspehi 
Ob koncu sezone j e  prav, da  ocenimo, kakšne uspehe so dose
gli naši tekmovalci z Alpininimi čevlji. Lahko ocenimo, da bi
stveno boljše kot lani. 
Smučarski čevelj  Al fa  se j e  dobro obnesel, za kar govorijo re
zultati. Zbrali smo najbol j  vidne; 

Svetovni pokal: 
Benedik, 5. mesto v slalomu v Lillehammru; 
Benedik, 7. v slalomu v Heavenly Valleyu; 
Čižman, 8. v veleslalomu v Adelbodnu; 
Benedik, 11. v slalomu v Areju; 
Benedik, 13. v slalomu v Sestrieru; 
Čižman, 13. v slalomu v Areju; 
Čižman, 13. v veleslalomu v Gailu; 
Čižman, 15. v slalomu v Heavenly Valleyu; 

Evropski pokal; 
Benedik, 1. v veleslalomu v Oberegnu; 
Robič, 2. v veleslalomu na Rogli; 
Robič, 4. v veleslalomu v Sella Nevea; 
Žan, 6. v veleslalomu na Šar planini; 
Bergant, 6. v slalomu na Šar planini; 

Člansko državno prvenstvo; 
Čižman, 1. v super veleslalomu; 
Bergant, 2. v slalomu; 
Bergant, 2. v veleslalomu; 
Čižman, 3. v veleslalomu. 

FIS TEKME: 
Benedik, 1. v slalomu v Ošvenu; 
Bergant, 1. v slalomu na Arehu; 
Benedik, 11. v slalomu na Arehu; 
Cižman, 1. v veleslalomu na Kaninu. 
Rezultati torej obetajo še večji napredek. J. S. 

m 

G r e g a  B e n e d i k  i n  R o b e r t  Ž a n  v n a š i  s e r v i s n i  d e l a v n i c i  
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N a š i  d e l a v c i  s k l e p a j o  p o g o d b e  z a  n a j e m  k r e d i t a  z a  s t a n o 
v a n j s k o  g r a d n j o  

S e m i n a r  z a  v r e d n o s t n o  a n a l i z o  j e  š e l e  začetek  z a  n o v o  p r a k s o  

R e v i j e  p e v s k i h  z b o r o v  s o  p o s t a l e  ž e  t r a d i c i o n a l n a  o b l i k a  
g l a s b e n e g a  p o u s t v a r j a n j a .  N a  r e v i j i  v Ž i r e h  s o  m e d  d r u g i m i  
z b o r i  nas top i l i  v s i  t r i j e  ž i r o v s k i  z b o r i .  N a  s l i k i  T o m a ž  T o z o n  
d a j e  p r i z n a n j e  o b č i n s k e  k u l t u r n e  s k u p n o s t i  p e v o v o d j i  Mo
š k e g a  p e v s k e g a  z b o r a  A l p i n e  A n t o n u  C a d e ž u .  

J u b i l a n t o m  j e  s p r e g o v o r i l  g l a v n i  d i r e k t o r  T o m a ž  K o š i r  

TUDI NA VUHU ŽE TRADICI
JA 
•IKZUI.TATI VELKSIJVLOMA 
~ VKH; 

pionirke: 1. Adriana Burjek 
;3  98, 2. Lidija Kavčič 34.58, 3. 
^l'na Kavčič 34.96 

ženske od 15 — 30 let: 1. Beti 
•odobnik 31.92, 2. Mojca Podob-

32.24, Mirjam Čar 34,50 
ženske od 30 — 40 let: 1. Hele-

Zorjan 39.09, 2. Helena Kav-
40.19, Anica Čar 40.62 

ženske nad 40 let: 1. Marica 
'Albreht 45.42 

pionirji: 1. Bojan Podobnik 
f2.6l, 2. Erik Burjek 33.12, 3. 
" laž Šebalj  33.09 

"Moški od 15 — 30 let: 1. Dušan 
^eljak 29.33, 2. Marko Podobnik 

3. Matej Albreht 31.16 
moški od 30 — 40 let: 1. Zdrav-

Pišljar 30.76, 2. Franci Peče-
31,18, 3. Bojan Zorjan 31.57 

"Jioški od 40 — 50 let: 1. Silvo 
^rček 32.18, 2. Branko Albreht 
^•02, 3. Franc Malovrh 34.35 
moški nad 50 let: 1. Alojz Po-

Robnik. 36.47, 2. Ernest Kokalj 
"̂ °-84, 3. Milan Podobnik 42.62 

REZULTATI VELESLALOMA 
GOROPEKE - RACEVA 

pionirke: 1. Adriana Burjek 
50.37, 2. Mina Kavčič 54.06, 3. Ni
na Kokalj 54.37 

ženske do 30 let: 1. Beti Po
dobnik 50.37, 2. Lijana Karner 
53,96, 3. Rada Zakelj 58.12 

ženske nad 30 let: 1. Helena 
Kavčič 1.00.97, 2. Helena Zorjan 
1.01.26, 3. Anica Čar 1.01.26 

ženske nad 40 let: 1. Kati Po-
Ijanšek 1. 05.40, 2. Marica Al
breht 1.07.83 

pionirji: 1. Bojan Podobnik 
49.62, 2. Andrej Jereb 51.61, 3. 
Martin Frelih 52.98 

moški do 30 let: 1. Dušan Be
ljak 45.18, 2. Marko Podobnik 
45.33, 3. Lado Žakelj 46.53 

moški nad 30 let: 1. Franci Pe-
čelin 47.17, 2. Zdravko Pišljar 
48.12, Rajko Kosmač 49,01 

moški nad 40 let: 1. Silvo Tr-
ček 49,63, 2. Branko Albreht 
51.41, 3. Vinko Albreht 52.05 

moški nad 50 let: 1. Lojze Po
dobnik 55.63, 2. Lojze Burnik 
56.38, 3. Ernest Kokalj 58.08 

26. a p r i l a  s o  v m a l i  d v o r a n i  v Z a d r u ž n e m  d o m u  o d p r l i  z a n i 
m i v o  r a z s t a v o  l i k o v n i h  d e l  s l i k a r j a  s a m o u k a  Ernesta  K a v č i 
ča.  R a z s t a v l j e n a  d e l a  j e  o c e n i l  l i k o v n i  k r i t i k  A n d r e j  Pavlo-
v e c .  



TO JC n n l  KRAJ 

Slavnostna  govornica  n a  le
t o š n j i  p r v o m a j s k i  pros lav i  j e  
b i l a  predsedn ica  i zvršnega  
sveta  s k u p š č i n e  o b č i n e  Škof-
j a  L o k a  Ida Fil ipič-Pečelin,  
k i  j e  zlasti  p o u d a r i l a  p o m e n  
z n a n j a  z a  r a z v o j  o b č i n e  i n  
d r u ž b e  kot  celote. 

»DELO - ŽIVUENJE« j e  
g las i lo  ALPINE, tovarne  
o b u t v e  Žiri, Strojarska 
ul .  2, n .  sol.  o., k i  i m a  v 
s v o j i  sestavi  TOZD Proiz
v o d n j o ,  TOZD Prodajo  i n  
D e l o v n o  s k u p n o s t  s k u p 
n i h  s l u ž b .  — Ureja ga 
uredniški  odbor :  Mari ja  
A lbreht ,  T a t j a n a  Dolenc, 
Milena Lukančič,  T a t j a n a  
Mohorič, H e l e n a  Kavčič,  
Mar jan  Pišljar, A n u š k a  
Kavč ič  — tehnični  u r e d 
n ik,  N e j k o  P o d o b n i k  — 
glavni in  odgovorni ured
n i k .  — Izhaja mesečno,  
n a k l a d a  2200 izvodov.  Fo
tograf i je :  Brigita Zeml ja-
rič. T isk:  T K  Goren jsk i  
tisk, K r a n j  

Z v e z n o  štefeto mladost i  s m o  v Žireh spre je l i  19. apri la.  2 i '  
r o v s k i  m l a d i n c i  s o  štafeto prevze l i  o d  m l a d i h  i d r i j s k e  občine 
n a  G o v e j k u .  Pred Z a d r u ž n i m  d o m o m  j e  b i l  o b  t e j  pr i l ik i  tudi  
k u l t u r n i  program.  

N a  pros lav i  o b  d n e v u  Osvobodi lne  f r o n t e  i n  p r a z n i k a  d e l a  s o  
pre je l i  k r a j e v n a  p r i z n a n j a  OF: Mili Глрајпе, Miloš Mlinar, 
Peter Naglic, Drago Pisanec i n  R o m a n  Vikar .  
Predsednica  i z v r š n e g a  sveta  s k u p š č i n e  o b č i n e  Š k o f j a  Loka  
Ida Fi l ipič-Pečel in p a  j e  o b  t e j  pr i l ik i  izroči la v i s o k o  drža
v n o  o d l i k o v a m e  — red dela s srebrnim vencem ravnatelju 
osnovne  šo le  Žiri S lobodanu  Po l janšku.  Odl ikovan je  j e  pre
je l  z a  p r i z a d e v a n j a  o b  g r a d n j i  z a d n j e g a  d e l a  o s n o v n e  šo le  v 
Zireh, p e d a g o š k o  d e l o  i n  vses transko  d r u ž b e n o  de lovan je ,  
zlasti  n a  g l a s b e n e m  področ ju,  k j e r  n a d a l j u j e  d e l o  A n t o n a  
Jobsta. 

V e č  let  j e  že,  k o  s m o  s e  dogovar ja l i ,  k a k o  n a j  b o  u r e j e n o  
odlagal išče  trd ih  o d p a d k o v  i n  k o v i n  v n e k d a n j e m  k a m n o l o 
m u .  Od dogovorov  d o  d e j a n j  j e  oči tno d o l g a  pot, s a j  n i s m o  
stori l i  n ičesar  d r u g e g a  kot  pr ipe l ja l i  d v a  k o n t e j n e r j a .  Od tu 
n a p r e j  j e  v s e  p r e p u š č e n o  b o l j  a l i  m a n j  k u l t u r n i m  uporabn i
k o m .  V e n d a r  g r a j a  n e  m o r e  ve l ja t i  z g o l j  n j i m .  

Cesta Trebi j a—Žiri vendarle 

Na s l ik i  si l a h k o  ogledate  p r i p r a v l j a l n a  d e l a  n a  e n e m  n a j b o l j  
z o p r n i h  o v i n k o v  v Mahar jev i  grapi .  Skup ina,  k i  j o  v o d i  Ibro 
Mustafovski,  s o d e l u j e  s T e h n i k o m  i z  Š k o f j e  L o k e  i n  pri
p r a v l j a  v s e  potrebno,  d a  s e  b o  g r a d n j a  3,6 k m  ceste lahko  
pričela.  
Ni š e  z n a n o ,  k d o  b o  gradi l ,  r a č u n a j o  pa, d a  b o  cesta zgra jena  
v p r i b l i ž n o  petna j s t ih  mesec ih ,  t j a  d o  j esen i  p r i h o d n j e  leto. 
Stala n a j  b i  p o  s e d a n j i h  c e n a h  okol i  100 s tar ih  m i l i j a r d .  


